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CONTINUAREA CONVORBIRILOR OFICIALE 
DINTRE PREȘEDINTELE NICOLAE CEAUȘESCU 

Șl PREȘEDINTELE KARL CARSTENS

Președintele Republicii So
cialiste România, tovarășul 
Nicolae Ceaușescu. a primit, 
marți, pe Mohamed El Mokhtar 
Zannad, care și-a prezentat scri
sorile de acreditare in calitate 
de ambasador extraordinar și 
plenipotențiar al Republicii Tu
nisiene in țara noastră.

înminind scrisorile de acredi
tare, ambasadorul tunisian Mo
hamed El Mokhtar Zannad a 
transmis președintelui Nicolae

Ceaușescu un mesaj de priete
nie, de înaltă considerație și de 
stimă din partea președintelui 
Republicii Tunisiene, Habib 
Bourguiba, precum și urări de 
progres și prosperitate pentru 
poporul român.

Cu acest prilej au prezentat 
cuvîntări șeful statului român, 
tovarășul Nicolae Ceaușescu, și 
ambasadorul tunisian.

După solemnitatea îrtmînării 
scrisorilor de acreditare, intre

președintele Nicolae Cfeaușeatu 
și ambasadorul Mohamed El 
Mokhtar Zannad a «v.-ut 1/ic o 
convorbire, desfășurată într-o 
atmosferă cordială.

La solemnitate «și convorbiri 
au participat Ștef an Andrei, mi
nistrul afacerilor externe, și Sil
viu Curticeanu, riecretar prezi
dențial și al Consiliului de Stat.

Au participat, de asemenea, 
membri ai Ambasadei Repu
blicii Tunisiene la București.

Ambasadorul Statelor Unite Mexicane
Marți, 27 octombrie, tovarășul 

Nicolae Ceaușescu, președintele 
Republicii Socialiste România, 
a primit scrisorile de acreditare 
a noului ambasador extraordinar 
și plenipotențiar al Statelor 
Unite Mexicane în România, 
Luis Wybo Alfaro.

înmînînd scrisorile de acredi
tare ambasadorul mexican Luis 
Wybo Alfaro a transmis pre
ședintelui Nicolae Ceaușescu,

din partea președintelui Statelor 
Unite Mexicane, Jose Lopez Por
tillo, și a poporului mexican, un 
cald salut, împreună cu cele 
mai bune urări pentru poporul 
român.

Cu acest prilej au prezentat 
cuvîntări șeful statului român, 
tovarășul Nicolae Ceaușescu, și 
ambasadorul mexican.

După solemnitatea înmînării 
scrisorilor de acreditare, pre

ședintele N'icolae Ceaușescu a 
avut o cowvorbire cordială cu 
ambasadorul Luis Wybo Alfaro.

La soleirmitate și convorbire 
au luat parte Ștefan Andrei, 
ministrul, afacerilor externe, și 
Silviu Ctirticeanu, secretar pre
zidențial și al Consiliului de 
Stat.

Au fost de față membri ai 
Ambasadei Statelor Unite Me
xicane la București.

La Palatul Consiliului de Stat 
au continuat, marți. 27 octom
brie. convorbirile oficiale între 
președintele Republicii Socialiste 
România, Nicolae Ceaușescu, și 
președintele Republicii Federale 
Germania, Karl Carstens.

Noua rundă de convorbiri a 
fost consacrată examinării unui 
cerc larg de probleme ale actua
lității politice internaționale. S-a 
subliniat că în viața internațio
nală s-a ajuns la o situație deo
sebit de complexă, contradicto
rie, pe de o parte afirmîndu-se 
tot mai hotărit voința popoare
lor de a se dezvolta libere, în- 
tr-un climat de liniște, iar pe de 
altă parte continuind să se ma
nifeste politica de inegalitate și 
dominație, de amestec în trebu
rile altor state, de consolidare și 
împărțire a sferelor de influentă 
care generează încordare și con
stituie un serios pericol la a- 
dresa păcii, independentei și 
securității națiunilor. S-a apre
ciat că, în aceste condiții, se im
pune mai mult ca oricînd întă
rirea conlucrării tuturor statelor 
și popoarelor pentru oprirea a- 
gravării situației internaționale, 
pentru reluarea și continuarea 
politicii de destindere si cola
borare. de independentă și pace.

în cadrul convorbirilor a fost 
relevată atenția deosebită pe 
care România și Republica Fe
derală Germania — ca țări eu
ropene. — o acordă evoluției si
tuației de pe continent, unde se 
află concentrate, în prezent, cele 
mai puternice arsenale. îndeo
sebi nucleare, ceea ce reprezintă 
o gravă amenjnțare pentru exis
tenta civilizației, pentru însăsi 
viata popoarelor din această 
zonă geografică și de pe întreg 
globul. în acest context a fost 
evidențiată necesitatea de a se 
depune eforturi susținute pentru 
ca reuniunea de la Madrid să se 
încheie cu rezultate pozitive, să 
ducă la înfăptuirea unitară a 
prevederilor Actului final, la 
convocarea unei conferințe con
sacrate încrederii și dezarmării 
în Europa, să asigure continui
tatea procesului de edificare a 
securității și dezvoltare a coope
rării pe continent. S-a apreciat 
că trebuie făcut totul pentru e- 
dificarea unei Europe unite. în

Președinții Nicolae Ceausescu si Karl Carstens
■> >

au vizitat întreprinderea de mașini grele București
După încheierea celei de-a 

doua runde a convorbirilor la 
nivel înalt româno-vest-germa- 
ne, președintele Republicii So
cialiste România, tovarășul 
Nicolae Ceaușescu, șl președin
tele Republicii Federale Ger
mania, Karl Carstens, au făcut 
o vizită la întreprinderea de 
mașini grele București — una 
din cele mai moderne și repre
zentative unități ale industriei 
românești constructoare de ma
șini.

Cei doi șefi de stat au fost 
tnsoțiți de tovarășii Gheorghe 
Pană, președintele Comitetului 
Executiv tal Consiliului Popular 
al Municipiului București, pri
marul general al Capitalei, 
Gheorghe Petrescu, ministrul 
industriei de mașini-unelte, elec
trotehnică și electronică, de 
alte persoane oficiale române.

Au participat, de asemenea, 
persoanele oficiale vest-germane 
care îl însoțesc pe președintele 
R. F. Germania în țara noastră.

Vizita la cunoscuta între
prindere bucureșteană a oferit 
înaltului oaspete posibilitatea de 
a cunoaște direct nivelul ridicat 
atins de industria românească 
constructoare de mașini, teh
nologiile moderne utilizate de ' 
aceasta, precum și produsele de 
mare complexitate realizate în
tr-o serie de domenii de vîrf — 
cum sint energetica, metalurgia, 
chimia și industria materialelor 
de construcții — care, prin 
performanțele lor tehnico-eco- 
nomice, prin competitivitatea 
lor, s-au impus in multe țări 
ale lumii.

Vizita a permis, totodată, cu
noașterea unor aspecte concrete 
ale raporturilor de colaborare 
dintre industria românească 
de specialitate cu firme vest- 
germane, colaborare care s-a 
materializat aici prin realizarea 
în comun a unor utilaje de o 
mare complexitate tehnică, cu 
performanțe deosebite, cum sînt 
o serie de piese grele, turbo- 
compresoare și alte produse 
destinate unor terțe piețe.

La sosirea în uzină, pre
ședintele Nicolae Ceaușescu și 
președintele Karl Carstens au 
fost salutați de loan Avram, 
ministrul industriei construcți
ilor de mașini, Maria Gheorghe, 
primarul sectorului 4 al Capi
talei, Emanoil Babici, directo
rul întreprinderii, de numeroși 
muncitori care au ovaționat cu 
căldură pe cei doi șefi de stat.

care, deasupra oricăror deosebiri 
de orinduire socială, să se dez
volte o colaborare amplă, neîn
grădită, intr-un climat de depli
nă egalitate. încredere și res
pect reciproc.

în cadrul convorbirilor, s-a 
subliniat că problema cea mai 
arzătoare a zilelor noastre o con
stituie oprirea cursei înarmări
lor, trecerea la măsuri efective 
de dezarmare, în primul rînd de 
dezarmare nucleară, ca element 
fundamental pentru eliminarea 
principalelor surse de confrun
tare și a pericolului de' război, 
pentru eliberarea popoarelor de

Un grup de tineri au oferit 
celor doi președinți buchete de 
flori. O formațiune alcătuită din 
membri ai gărzilor patriotice și 
tineri din detașamentele de pre
gătire pentru apărarea patriei 
a prezentat onorul.

Vizita a început In Forja nr. 
2, recent dată în folosință, unde 
oaspeții au fost informați des
pre evoluția acestei mari între
prinderi, care a cunoscut o per
manentă dezvoltare prin spriji
nul direct al conducerii statului 
nostru, personal a președintelui 
Nicolae Ceaușescu, fiind profilată 
pe realizarea unor utilaje, echi
pamente și instalații de o mare 
complexitate tehnică destinate 
industriilor energetică, meta
lurgică, chimică și materialelor 

povara cheltuielilor militare 
pentru îmbunătățirea climatului 
poliție mondial, pentru accele
rarea dezvoltării economico-so- 
ciale și ridicarea bunăstării tu
turor națiunilor.

A fost evidențiată necesitatea 
reglementării prin mijloace paș
nice. prin tratative, a stărilor de 
încordare și conflict, a tuturor 
diferendelor dintre state.

i Relevîndu-se implicațiile pro
fund negative ale crizei econo
mice mondiale, ale accentuării 
decalajelor economice dintre sta
te. s-a apreciat că un obiectiv 
primordial îl reprezintă lichida

de construcții. Printre perfor
manțele cele mai însemnate ale 
colectivului de aici se numără 
producerea turboagregatelor de 
330 și 150 MW, a preselor hi
draulice de forjare de 630, 1000, 
1 600, 2 500 și 12 000 tone/forță, 
a cuptoarelor electrice de 100 
tone, a convertizoarelor de 160 
t., a cajelor pentru laminoare, 
instalațiilor pentru turnare con
tinuă, a coloanelor pentru sinteza 
amoniacului, reactoarelor de 
uree, a preselor de vulcanizare 
și a liniilor de ciment de 3 000 
tone în 24 de ore. Menite a 
echipa o întreagă gamă de 
industrii, aceste produse s-au 
afirmat și pe piața externă, 
fiind în prezent exportate în 
numeroase țări ale lumii unde 

rea subdezvoltării și instaurarea 
unor relații economice bazate pe 
egalitate și echitate, care să fa
vorizeze progresul tuturor țări
lor. Îndeosebi al țărilor rămase 
în urmă, să înlesnească accesul 
larg al națiunilor la cuceririle 
științei. și tehnicii moderne, să 
asigure stabilitatea economică 
mondial ă.

S-a subliniat că soluționarea 
justă si durabilă a problemelor 
complexe ce confruntă omenirea 
reclamă participarea activă la 
viata internațională a tuturor ță
rilor. indiferent de mărime sau 
orinduire socială.

sînt deosebit de apreciate pentru 
performanțele lor tehnico-func- 
ționale.

Această gamă largă de produse 
evidențiază preocuparea colec
tivului bucureștean de a înnoi 
permanent gama sortimentală, 
în vederea acoperirii necesaru
lui economiei naționale cu 
astfel de utilaje tehnologice și, 
în același timp, în scopul lăr
girii ofertei pentru piața ex
ternă. Dealtfel, ponderea pro
duselor noi realizate in uzină 
este în acest an de 17,7 la sută 
din totalul producției, urmind 
să ajungă la 74 la sută în 1985.

Prezentînd aceste date, gaz
dele au înfățișat, totodată, înal
tului oaspete modul de organi
zare a proceselor de fabrica

1

Președinții Nicolae. Ceaușescu 
și Karl Carstens au relevat buna 
colaborare a României și Repu
blicii Federale Germania în ca
drul Organizației Națiunilor Uni
te și în alte organizații interna
ționale șl au exprimat dorința 
celor două țări de a întări con
lucrarea dintre ele pe arena 
mondială, in 61ujba nobilelor 
idealuri ale popoarelor, de li
bertate și independență, de pace, 
securitate și progres.

Convorbirile au decurs într-o 
atmosferă cordială, de stimă re
ciprocă.

ție, utilajele cu care sînt dotate 
principalele sectoare de prelu
crare. Astfel, in secția forjă, 
a fost ' vizitată presa de 12 000 
tone/forță, realizată in coope
rare cu firma vest-germană 
DEMAG, care poate forja prese 
pină la 400 tone necesare turbi
nelor. Cu ajutorul acestui utilaj 
deosebit de complex se vor 
forja piesele grele destinate 
turboagregatelor de 700 MW ce 
urmează a echipa centralele nu
cleare. Oaspeții au fost deosebit 
de impresionați de acești gi- 
ganți, de tehnicitatea înaltă a 
prelucrării.

în secția de mecanică I au 
fost prezentate prăjinile de fo-

(Continuare in pag. a IlI-a)

În întîmpinarea „Zilei recoltei^

Activitate susținută
fronturile muncii din

pe toate 
agricultură

Puțini sint cei care, trecînd 
prin Răcășdia, nu-i remarcă 
aspectul de localitate urbană. 
Este destul de dificil să-ți dai 
seama că te afli, totuși, în- 
tr-un sat al cărui principal atu 
economic il constituie agricul
tura, cu toate că, la ora ac
tuală, majoritatea populației 
n-o mai constituie țăranii, ci 
oamenii de alte profesii. Toc
mai aceasta a fost una din 
cauzele pentru care, în ultimii 
ani. atunci cînd 
se apropiau de 
vreo campanie 
agricolă, prima
rul. președinte
le C.A.P., ingi
nerii agronomi 
își făceau pro
bleme cu forța 
de muncă. în 
toamna aceasta 
o atare stare de 
lucruri nu s-ă 
mai repetat, oa
menii intelegînd 
mai bine ca ori
ei nd că este mai nimerit să 
ai la tine in cămară tot ce-ți 
trebuiește. decit să mergi la 
prăvălie sau la magazinele din 
oraș să cumperi alimentele. „A 
fost și pină acum înțelegere 
din partea lor, numai că aju-s 
torul acordat nu era tocmai 
atunci cînd aveai mai multă 
nevoie de el, ne spune prima
rul localității, George Enuică. 
De data aceasta insă lucrurile 
s-au schimbat radical". Cit de 
mult, aveam să ne dăm seama 
imediat. în primul rîn<J toate 
prăvăliile au rămas închise, în 
nici un birou nu se mai gă
sește țipenie de om, la sediul 
I.A.S. telefonul țipă disperat, 
la Consiliul popular nu aveai 
cui să dai bună ziua. Ceea ce 
știai din discuția avută cu o 
seară mai înainte, se adeverea 
acum. Cu greu, și poate fiindcă 

avut puțin noroc, am prins

Din cronica 
întrecerii
• Hotărîți să încheie 

primul an din actualul 
cincinal cu realizări pe 
măsura angajamentelor 
asumate, OAMENII MUN
CII PRAHOVENI au 
pășit în această ultimă 
sâptămină din octombrie 
cu un spor ce depășește 
1,8 miliarde Iei producție 
marfă. Ca urmare. în 
condițiile creșterii pro
ductivității muncii, indus
tria acestui județ a pus 
Ia dispoziția beneficiari
lor interni și externi can
tități apreciabile de deri
vate din țiței, utilaje pe
troliere, chimice și tehno
logice etc.

• NUMEROASE CO
LECTIVE DE MUNCA 
DIN INDUSTRIA DÎM- 
BOVITEANA încheie pri-^ 
ma lună din acest trimes-' 
tru cu Însemnate sporuri 
de producție. Astfel, pe
troliștii schelei de extrac
ție — Moreni, constructo
rii de mașini de la Mija, 
producătorii de materiale 
pentru construcții din 
Fieni și cei de frigidere 
tie la Găești, fruntași pe 
ramură in întrecerea so
cialistă pe primele 9 luni 
ale anului au ridicat Ia 
300 milioane lei valoarea 
producției marfă obținută 
peste prevederile „Ia zi" 
din acest an.

• UN COLECTIV DE 
MUNCITORI ȘI SPECIA
LIȘTI DE LA EXPLOA
TAREA DE REȚELE 
ELECTRICE ORADEA 
a conceput, realizat și 
pus in funcțiune, în 
premieră pe țară, un 
nou sistem de tele- 
semnalizare, care contro
lează in mod automat 
distribuția energiei elec
trice din posturile de 
transformare. Noul sis
tem, compus dintr-o serie 
de aparate de mare pre
cizie, semnalizează instan
taneu, optic și acustic, 
orice incident ivit in ali
mentarea neîntreruptă a 
consumatorilor, ceea ce 
contribuie la remedierea 
operativă a tuturor deran
jamentelor. 

pe președintele C.A.P., Pavel 
Goian, la sectorul zootehnic, 
în treacăt fie spus, cu acest 
prilej am aflat că, la data de 
22 septembrie C.A.P. Răcășdia 
și-a realizat producția de lapte 
pe întregul an. Vremea se cam 
stricase și omul venise să se 
convingă dacă porumbul este 
adăpostit cum trebuie, dacă 
silozul a fost tasat corespun
zător. „Cu excepția a vreo 70 
de hectare, întreaga suprafață

Cînd lucrează întregul sat, 
roadele se adună la timp

în hambare
de porumb am recoltat-o ma
nual, fapt care ne permite să 
folosim toți cocenii la prepara
tul silozului. Numai cu aceștia, 
cantitatea de grosiere se va 
ridica la 3 000 de tone. Vom 
intra în iarnă avind în depozit 
siloz pînă la recolta viitoare". 
Sînt cuvintele președintelui, 
dar ele îpcă nu spun totul. Ca 
urmare a participării masive a 
întregului sat la recoltatul po
rumbului, terenul a fost ime
diat eliberat, fapt care a per
mis ca în acest an grîu după 
griu să se semene abia pe vreo 
80 de hectare, ceea ce repre
zintă mai puțin de 20 la sută 
din întreaga suprafață cultiva
tă. S-a realizat un sfîrșit de 
campanie cum de mult nu s-a 
mai întîmplat la Răcășdia. 
Fiindcă — la recoltatul porum
bului în primul rind, dar și al 
legumelor de pe cimp — au

APA, 0 AVUȚIE 
NAȚIONALĂ 

pe care trebuie să o gospodărim 
cît mai judicios 3

în ansamblul activității eco- 
nomico-sociale a țării, gospodă
rirea apelor reprezintă parte 
componentă a politicii generale 
a partidului și statului nostru 
de dezvoltare economică si de 
bupăsta^ a noastră, a tuturor. 
Cerința gospodăririi rationale a 
resurselor de apă. de suprafață 
și subterane, a valorificării po
tențialului economic al apelor 
formează, după cum se știe, o- 
biectul unor preocupări de pri
mă importantă. Programul parti
dului Comunist Român subli
niază. într-unul din capitolele- 
sale, necesitatea gospodăririi u- 
nitare a acestei resurse economi
ce fundamentale — care este apa 
— si pe care se întemeiază ci
vilizația tehnologică actuală. Le
gea apelor din data de l aprilie 
1974 și Programul national de 
perspectivă pentru amenajarea 
bazinelor hidrografice din Repu
blica Socialistă România dau o 
concepție unitară de perspectivă 
problemei apei, una din princi
palele bogății naturale ale 
țării, „problemă de interes 
național pentru dezvoltarea eco
nomică și socială a Româ
niei". Pentru perioada 1981— 
1985, Congresul al XII-lea 
al P.C.R. a stabilit, ca în acest 
domeniu sâ se continue reali
zarea programului national de 
perspectivă pentru amenajarea 
bazinelor hidrografice in vederea 
satisfacerii cerințelor de apă. în 
continuă creștere ale populației, 
industriei, agriculturii, in con
cordantă cu dezvoltarea econo
mică și socială a tării.

Tara noastră dispune de re
surse limitate de apă : pe rituri
le interioare curg — -intr-un an 
mediu — circa 37 miliarde m3 
apă. Din acest volum nu pot fi 
folosiți, fără lacuri de acumu
lare, decît 5—6 miliarde metri 
cubi. deoarece cea mai mare 
parte din debit curge în perioa
dele relativ scurte de ploi și de 
topire a zăpezilor, iar in restul 
anului debitele naturale sînt 
mult mai mici.

Cu lacurile de acumulare exis
tente folosim circa 11 mi
liarde m3/an din riurile interi
oare. Din Dunăre, fluviu supus 
unui statut internațional si așe

A

participat /nu numai membrii 
cooperatori* ci și locuitorii sa
tului, al căror loc de muncă 
este fie în instituțiile și între
prinderile din comună, fie la 
Oravița ori la Șasea. Cuvîntul 
de ordine l-a dat primarul. 
Ca fost mecanizator, normal că 
el a lucrat pe tractor. La sec
ția de mecanizare, Gheorghe 
Enuică figurează cu 70 de hec
tare teren pregătit pentru însă- 
mînțat, iar Ia magazia C.A.P.- 

ului.
cu întreaga 
familie, a 
dat 4 250 ' 
porumb, 
toarea 
tovarășa 
Turnea. a 
propria formație 
de arat, alcă
tuită din ingine
rul Doru Căli- 
nescu de la fer
ma 9 si meca
nicii din atelier, 
împreună au 

arat 200 de hectare. Pe semă
nători au lucrat și inginerul 
Ovidiu Tîrziu și Nicolae Vilcu, 
amindob șefi de fermă Ia 
C.A.P. Si.pentru a termina cu 
cadrele de conducere sau ad
ministrative, să nu-1 uităm pe 
ajutorul șefului de post, Gheor
ghe Șușca. care a recoltat 
4 000 , de kg de porumb. 
Laolaltă luați. personalul Con
siliului popular a recoltat 10 
hectare de porumb și 16 tone 
de legume. Nu mai prejos au 
fost lucrătorii cooperației de 
consum din rîndul cărora ti
nerele Maria Ghițu. Albu 
Florica și președintele Petru 
Bălica au fost cei dinții. Au 
fost 10 zile de eforturi la care 
fiecare cetățean 
s-a simțit obligat

împreună 
sa 

nre- 
kg de 
Direc- 
I.A.S., 

Iustina 
avut

al comunei 
să ia parte.

ION DANCEA ;

zat excentric fată de teritoriul 
tării, putem folosi practic circa 
20—25 miliarde m3/an, iar din 
apele subterane circa 4.5 miliar
de m3/an. Aceste cifre ne situ
ează între tarile europene cu 
resurse modeste de apă.

Dacă ținem seama de faptul 
că investiția necesară în lacuri 
de acumulare, pentru a asigura 
suplimentar 1 m3/secundă se ri
dică în prezent la 200 oină la 500 
milioane lei. si dacă luăm în 
considerare costurile de captare- 
aducțiune-tratare si distribuție 
a apei, cum și cele de epurare 
a apelor folosite. în vederea evi
tării poluării, ne dăm seama de 
ce trebuie să folosim cu grijă, 
cu economie, fiecare litru de apă.

Economia de apă implică in 
primul rind evitarea risipei, în
deosebi în industrie si agricul
tură. Pentru aprecierea folosirii 
în economie a apei, instrumen
tul principal este norma de con
sum de apă pe unitatea»de pro
dus. în primul, rind aceste nor
me trebuie să fie stabilite pen
tru fiecare proces de producție 
existent, obligație legală încă 
nerespectată în toate sectoarele 
industriale. De asemenea, con
sumul de apă este necesar sâ 
constituie un element de apre
ciere în concepția si oerfecțio- 
narea noilor tehnologii de pro
ducție.

Consumurile practicate în in
dustrie sint încă ridicate în tara 
noastră in raport cu cele exis
tente pe plan mondial. Chiar 
fată de normele existente sau 
în curs de perfectare se cons
tată prea des depășiri. Așa. de 
exemplu, o verificare recentă 
în Capitală a arătat că la în
treprinderea „Gri vița Roșie", 
consumul specific este de circa 
96 m3/t fată de 20 m3/t reco
mandat in baza experienței de 
la alte unități asemănătoare din 
tară și de date din literatura 
tehnică a altor țări. Filatura de 
lină pieptănată are un consum 
specific de 570 m3/tona de pale

ing. CONSTANTIN RADESCU 
Director în Consiliul Național 

al Apelor

(Continuare in pag. a Il-a)
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Galați. Șantierul național al tineretului la ora bilanțului

Brigadierii raportează 
realizări de prestigiu

Din nou în careu, după doi 
ani și' 7 luni de intensă acti
vitate pe platform# Combina
tului siderurgic de. la Galați. 
Brigadierii. în uniforme albas
tre cu ecuson, s-au adunat sub 
drapelul patriei ridicat pe ca
targ să raporteze conducerii 
partidului, personal tovarășu
lui Nieolae Ceaușescu. priete
nul apropiat al tinerei gene
ralii. îndeplinirea exemplară a 
sarcinilor încredințate. • de a 
contribui direct și efectiv la 
construirea Uzinei cocsochl- 
mice nr. 2 și a fabricii de 
aglomerare nr. 3 de la C.S. 
Galați.

La acest eveniment impor
tant din viața și activitatea 
brigadierilor de pe Șantierul 
național al tineretului ■ de la 
Galați, desfășurat ieri 27 oc
tombrie pe cea mai mare plat
formă siderurgică a țării, au 
participat tovarășul Panteli- 
mon Găvănescu. prim secretar 
al C.C. al U.T.C., ministru 
pentru problemele tineretului, 
activiști de partid și ai U.T.C., 
un mare număr de constructori 
și siderurgiști de pe platfor
mă, elevi din liceele gălățene 
care nu de puține ori au lucrat 
cot la cot cu "brigadierii.

In raportul prezentat, co
mandantul șantierului a evi
dențiat faptul că. în această 
perioada, tinerii brigadieri, 
veniți din peste 20 de județe 
ale țării, situîndu-se mereu la 
înaltele cote ale entuziasmului, 
ale dăruirii totale, au realizat 
un volum de lucrări de peste 
245 milioane lei, efectuînd 
80 000 mc săpături, turnarea a 
30 000 mc beton, montarea a 
peste 80 000 mp cofraje, 4 000 
tone armături și 2 000 mc pre
fabricate, a unor importante 
cantități de confecții metalice 
și Utilaje tehnologice etc.

Tn prezent, două din princi
palele obiective construite prin 
eforturile tinerilor și ale colec
tivului întreprinderii de con
strucții și montaje siderurgice 
Galați se află în stadiu de fi
nalizare — bateria de cocsifi
care nr. 7. la care recent s-a 
aprins focul de uscare a ma
sivului ceramic, eveniment de 
producție care anunță elabora
rea în curînd a primei șarje 
de cocs metalurgic la noua 
capacitate, și fabrica de aglo
merare nr. 3. Tot ce au înăl
țat harnicii brigadieri cu efort, 
cu dăruire exemplară impre
sionează prin dimensiuni și 
complexitate tehnologică, prin 
calitatea lucrărilor efectuate. 
O semnificație aparte a parti
cipării lor la eforturile de dez
voltare â acestei platforme si
derurgice constă și în contri
buția de preț pe care ei și-au 
adus-<) la creșterea producției 
de metal a țării. Adresindu-se 
brigadierilor adunați in careu.

APA 0 AVUȚIE NAȚIONALĂ 
pe care trebuie să o gospodărim cit mai judicios

(Urmare din pag. 1)

tip lină, fată de 180 m3/tonă re- 
• comandat ca normă.

A economisi înseamnă și a eli
mina pierderile de apă sau a le 
micșora cil mai mult posibil. Se 
pierde încă multă apă în rete
zele de artere, conducte și bran
șamente orășenești și industriale, 
cum și in instalațiile interioare 
din industrii, clădiri soclal-cul- 
turale. locuințe, prin defecți
uni de conducte si îmbinări ne
depistate sau neremediate cu 
promptitudine, precum și prin 
defecțiuni de armături (vane, 
robinete, ventile). Volumul pier
derilor de apă din rețelele de 
distribuție a apei potabile din 
întreaga tară însumează circa 
160 milioane m3/an. vOlum com
parabil cu a 5-a parte din toată 
apa potabilă distribuită popu
lației. ‘

Sistemele de irigații pierd 
mari cantități de apă. estimate 
la circa 40 la sută din debitele 
de apă captate, pierderi care pot 
fi micșorate prin măsuri teh- 
nice-constructive, ca si printr-o 
bună organizare și efectuare a 
udărilor.

Evident, a gospodări judicios 
apa. sub aspect cantitativ, pre
supune ca în primul rind să ma
sori debitele și volumele la cap
tare. pe circuitele de folosire și 
la evacuare.

Deși montarea de mijoace pen
tru măsurarea debitelor consti
tuie o obligație legală a tuturor 
Unităților care folosesc - apa. și 
există un program amănunțit 
pus de acord în acest scop, la 
aplicarea căruia s-a trecut cu 
unele rezultate bune, pină în 
prezent aceste unități au insta
lat astfel de mijloace în pro
porție de numai 30 la sută din 
necesar, din care o bună parte 
nu sînt întreținute și folosite co
respunzător.

Economia de‘apă trebuie asi
gurată și prin recircularea apei 
folosite in procesul tehnologic ca 
și prin refolosirea sa in procese 
tehnologice sau unități apro
piate. Dacă în unele ramuri ca 
de exemplu in siderurgie, recir
cularea și refolosirea apei se 
practică pe scară largă și s-a 
extihs în ultimii arii, in alte sec
toare și ’unităti nu sînt folosite 
toate posibilitățile.

Există deci condiții pentru 
realizarea unor importante e- 
conomii de apă, care să permită 
folosirea mai eficientă a capaci
tăților existente în sursele pri
mare (acumulări, derivații) ca 
și în instalațiile de alimentare 
cu apă (prize, stații de tratare, 
rețele de conducte etc) si să 
facă posibilă amînarea unor in
vestiții pentru noi astfel de ca
pacități.

Gospodărirea judicioasă a apei 
presupune și evitarea poluării 
resurselor de apă. Apa poluată 
echivalează cu lipsa de apă, pe 
lîngă implicațiile negative de 
ordin igienico-sanitar și tehno
logic pe care le poate produce.

Cel.mai utilizat mijloc de com
batere a boluării sînt instalațiile 
de epurare a apelor uzate, după 

în acest moment de rodnic 
bilanț al activității șantierului, 
tovarășul Pantei Imon Găvănes
cu. prim - secretar al C.C. al 
U.T.C.. ministru pentru pro
blemele tineretului, i-a felicitat 
cu căldură pentru realizările 
dobindite, pentru îndeplinirea 
și depășirea angajamentelor 
Asumate, pentru intensa mun
că de educație comunistă și de 
pregătire profesională desfășu
rată in cadrul formațiilor de 
lucru și a evidențiat necesita
tea ca aceste baterii de Cocsifi
care de mare capacitate con
struite prin contribuția tineri
lor să fie preluate spre exploa
tare tot de tineri „are, îndru
mați și mobilizați de organi
zația U.T.C. de pe platformă, 
să asigure atingerea parame
trilor proiectați înainte de ter
men.

Cronica eforturilor depuse 
de harnicii brigadieri la . Șan
tierul național Galați cuprin
de nenumărate fapte de mun
că, încrustînd in timp numele 
a sute și sute de tineri care 
au participat la construirea 
obiectivelor amintite și a Oțe- 
lăriei nr. 3, a Laminorului de 
tablă groasă și a celui de se
mifabricate cu toată Capacita
tea lor de dăruire și de auto- 
depășire. La deschiderea șan
tierului. pe 26 aprilie 1-979, 
ne-a fost greu, privind în jur, 
sa ne imaginăm contururile 
viitoarelor construcții. Curînd 
insă privirile aveau să obo
sească urcind spre cotele unde 
lucrau brigadierii.

Mărturiile in timp, consem
nate în carnetul de reporter, 
sint edificatoare. într-una din 
zilele lui octombrie 1979, re
venind aici. 1-atn întîlnit pe 
tinerii brigadieri Pavel Toma, 
Dumitru Mărluță șt Constan
tin Manole la cota finală, 
150 m, a coșului de fum de la 
bateria de cocsificare nr. 7. In 
mai puțin de 4 luni, ei și co
legii lor înălțaseră O semeață 
Construcție, fixind astfel pe 
platformă primul reper deo
sebit de înalt, al hărniciei și 
entuziasmului lor. Pe 18 șl 19 
octombrie 1979 s-a desfășu
rat apoi una din acțiunile re
cord, dintre multe altele ini
țiate de comandamentul șan
tierului, pentru turnarea pri
mei jumătăți a radierului ba
teriei de cocsificare nr. 8. 
Atunci, pfentru a se lucra în 
trei schimburi, continuu deci, 
au fost solicitați și brigadierii 
de Ia celelalte obiective. Au 
răspuns imediat prezent zida
rul Dumitru Ailoaie, lăcătușul 
Alexandru Silion, dulgherul 
Mihai Mattel și mulți alții. 
Atunci. în numai două zile, 14 
brigadieri au reușit să toarne 
1 000 mc beton. Un record nu 
numai pentru brigadieri, ci și 
pentru constructorii cu o vastă

folosirea lor în localități, indus
trii, unități zootehnice și evacua
rea prin rețele de canalizare. 
Asigurarea epurării, odată cu 
alimentarea cu apă și respectiv 
cu realizarea unităților sau lo
cuințelor care folosesc și mur
dăresc apa. constituie o obligație 
legală. Statul nostru alocă an de 
an prin plan fonduri de investi
ții, tot mai importante, de ordi
nul a .1—1,5 miliarde lei pe an 
în ultima perioadă. Eforturile 
depuse în toate sectoarele econo
mice pentru cercetarea unor 
procese eficiente de epurare, ca 
și pentru concepția și introduce
rea în producție de utilaje și 
aparatură folosite în epurarea 
apelor uzate și controlul calității 
apelor a condus la posibilitatea 
realizării instalațiilor de epurare 
pe bază de tehnologii și dotări 
integral concepute în țară. Nu
mărul instalațiilor de epurare în 
funcțiune a crescut de la cîte
va sute în anul 1960. la peste 
3 700 în prezent. Efectul acestora 
a permis frinarea polurăril în 
condițiile dezvoltării în ritmuri 
ridicate a industriei, localități
lor și agriculturii, surse poten
țiale de poluare. Insfhlațiiie de 
epurare existente rețin sau dis
trug procente importante din 
poluanții evacuați odată cu apele 
Uzate.

Pentru controlul calității ape
lor specialiștii români au pus la 
punct un sistem informațional 
eficient, pentru care s-au con
ceput și realizat și primele 
stații automate de ■Stabilire a ca
lității apelor, pentru care se con
cep în continuare noi senzori 
în vederea măririi gamei de 
substanțe poluante analizate.

Mijloacele de care se dispune 
nu sînt însă mulțumitor utiliza
te, așa cum o arată faptul că 
fondurile planificate de investiții

CRONICA PLASTICA PRIMATUL IMAGINII
Artist rar, de o mare com

plexitate și profunzime, cu o 
sensibilitate a cărei vibrație se 
face repede recunoscută dato
rită timbrului ei inconfundabil, 
Mihu Vulcănescu întruchipea
ză — prin polivalența preocu
părilor sale, prin rezultatele 
remarcabile la care a ajuns in 
toate domeniile artistice abor
date — identitatea unei aspira
ții spre cunoaștere și expresie 
creatoare din fața căreia limi
tele se retrag, conferind con
sistență și forță unui univers 
foarte personal. Un univers in 
interiorul căruia imaginația 
include realitatea ca pe un caz 
particular, depășind-o și „urni ■ 
lind-o“ atunci cind o pune față 
in față cu ipostazele ei ideale.

Noua expoziție a artistului, 
deschisă la Muzeul de Artă al 
R.S.R., probează din plin a- 
ceste afirmații. 86 de lucrări 
(pictură, grafică, ceramică, sti

'Foto : VALERIA TANASOF

' experiență. „Nu ne-a fost 
deioc ușor, ne spune acum zi
darul Petre Rădeanu, „vete
ranul" brigadierilor de pe 
acest șantier. Ne-am concen
trat însă toate forțele și victo
ria nu ne-a ocolit. A fost unul 
din momentele de mare bucu
rie. de Împlinire, de autodepă- 
șire, așa cum numai pe un 
asemenea șantier îți este dat 
să trăiești".

La sfîrșitul anului 1979 bri
gadierii de aici realizaseră 
deja un volum de lucrări în 
valoare de 53 - milioane lei. 
Ceea ce înseamnă că intr-un 
timp scurt aici s-a format un 
colectiv puternic, capabil să 
susțină examene dificile, ho- 
tărit să-și îndeplinească și 
să-și depășească propriile an
gajamente, fapt demonstrat și 
prin aceea că peste 100 tineri 
brigadieri, intre care și Petre 
Rădeanu, Cornel Ciupercă, 
Jean Ulcu etc., și-au exprimat 
dorința de. a rămîne pe șantier 
pină la punerea în funcțiune 
a bateriei nr. 7.

Imaginile aduse din timp 
sînt deci cum nu se poate mai 
grăitoare despre hărnicia bri
gadierilor, despre ceea ce s-a 

sconstruit aici cu inițiativă, cu 
entuziasm tineresc. Dar iată 
încă o mărturie edificatoare, 
de data aceasta, de pe 31 no
iembrie 1980. „Astăzi, ne 
spunea tovarășul Teodor Scor- 
daliu, comandantul șantierului, 
ne-am îndeplinit sarcinile de 
plan anuale. în luna decem
brie vom realiza o producție 
suplimentară de 8 milioane 
lei".

Au trecut 880 zile de muncă 
intensă pe șantier, timp in care 
cei peste 2 000 tineri brigadieri 
și-au adus o contribuție de 
preț la înălțarea unor impor
tante obiective de pe platfor
ma siderurgică de la Galați. 
880 zile de maximă dăruire, de 
afirmare plenară a tinereții, 
de împliniri. 880 zile de 

pentru epurarea apelor uzate au 
fost utilizate în anul 1980 in pro
porție de numai 58".',>, iar peste 
40% din instalațiile de epurare 
existente au funcționat sub pa
rametrii proiectați.

Trebuie de asemenea remarcat 
că substanțele evacuate cu apele 
uzate din procesele de producția 
reprezintă in fond o parte din 
materiile prime, semifabricatele 
și produsele finite, care se pierd 
pe calea apei și pentru distru
gerea sau, reținerea cărora în 
instalații 'de epurare se chel
tuiesc energie, materiale, forță 
.de muncă. Rezultă necesitatea 
revederii proceselor tehnologice 
existente și concepția celor noi 
cu deosebita atenție spre a se 
reduce aceste pierderi și a rea
liza economie de materii prime 
odată cu reducerea poluării la 
sursă.

Din considerarea acestui an
samblu de probleme reiese lim
pede că asigurarea apel în can
titatea necesară și de o calitate 
corespunzătoare ca și stăpînirea 
forței distructive a apelor • si 
amenajarea complexă a acesto
ra implică nu numai un efort 
tehnic și material important 
pentru concepția, realizarea și 
folosirea coordonată a lucrărilor 
ci și o mai amplă luare de poți- 
ție conștientă din partea tuturor 
celor — foarte numeroși — care 
pot să contribuie la folosirea ra
țională și economisirea apei, la 
protecția sa împotriva poluării, 
la o cit mai bună calitate și 
coordonare a lucrărilor de ame
najare a bazinelor hidrografice.

Apa nu este numai a celui 
care minuiește propriul robinet 
sau procesul tehnofogic în care 
o folosește. Este un bun național 
de preț, o avuție care trebuie 
folosită și, protejată cu grijă in 
orice împrejurare.

clă) compun un spațiu extrem 
de dens in sugestii, tulburător 
și aproape derutant prin inten
sitatea senzației de supra-real 
pe caro 0 transmite privirii și 
inferiorității noastre. O analiză 
amănunțită, efectuată pe coor
donatele clasice ale discursului 
menit să interpreteze, este 
practic imposibilă in cadrul 
unei cronici cum este cea de 
față. Mă voi opri, de aceea, 
doar la cîteva aspecte care țin 
de ceea ce constituie, in pri
mul rind, substratul peren al 
originalității artei lui Mihu 
Vulcănescu. Dacă am pune a- 
lături doar patru lucrări ale 
sale — o pictură, o placă ce
ramică, o serigrafie și un vas 
de sticlă — am observa cum 
acel spațiu plin de sugestii 
complexe, despre cate vorbeam, 
se restringe vizibil intr-un 
prim moment, pentru ca apoi 
el să se dilate brusc, invăluin- 

neuitat pentru toți brigadierii 
care au muncit aici ți care, 
adunați din nou in careu, în 
momentul de bilanț al propri
ilor eforturi, și-au exprimat 
hotărirea de a munci și în 
viitor pe șantierele naționale 
ale tineretului, aie construcției 
socialiste.

Cu prilejul acestui fructuos 
bilanț, brigadierii Șantierului 
național Galați au trimis o te
legramă Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român, 
tovarășului NICOLAE 
CEAUSESCU, în care se 
spune :

Ne exprimăm, cu acest pri
lej emoționant, al bilanțului 
eforturilor desfășurate timp tie 
aproape trei ani alături de 
ceilalți constructori gălățeni, 
nețărmurita dragoste și recu
noștință pe care o purtăm 
partidului, dumneavoastră per
sonal, pentru minunatele con
diții de afirmare plenară a 
personalității noastre de tineri 
revoluționari, pentru încrede
rea acordată, de a fi construc
tori entuziaști ai unor obiec
tive de importanță deosebită 
pentru dezvoltarea siderurgiei 
românești.

Puternic mobilizați de vi
brantele îndemnuri' pe care ni 
le-ați adresat de la tribuna 
Forumului tinerei generații, de 
a continua și îmbogăți marea 
tradiție a muncii patriotice pe 
șantierele naționale, ia chema
rea Uniunii Tineretului Comu
nist am răspuns prezent, do
rind din tot sufletul, cu tot 
elanul vîrstei noastre, intr-o 
deplină unitate, români, ma
ghiari', germani și de alte na
ționalități, să participăm efec
tiv la construcția unor noi și 
mărețe edificii ale economiei 
naționale.

Un eveniment deosebit in 
viața și activitatea noastră l-a 
constituit vizita de lucru pe 
care dumneavoastră, mult sti
mate tovarășe Nieolae

Cn sprijinul maneitorilor, 
zootehniștii grăbesc 

acțiunea <h modernizare
Pregătirea animalelor pentru 

iernat se află deja intr-un sta
diu destul de avansat. Aceasta, 
în unitățile în care zootehnia a 
ridicat probleme. Pentru că, in 
marea lor majoritate, cooperati
vele agricole buzoiene au pus 
punct, grajdurile fiind pregătite 
să primească „locatarii" pentru 
anotimpul rece. în acțiunea de 
revizuire a instalațiilor de adă
pat, precum și a utilajelor ne
cesare pregătirii furajelor — 
cum sint bucătăriile furajere, 
morile cu ciocănele, benzile, ba
zine anexă — cooperativele 
s-au descurcat cu forțe proprii, 
in unele locuri primind un aju
tor substanțial și de la unitățile 
industriale.

La C.A.P. Gălbinași, intere- 
sîndu-ne de stadiul in care se 
află grajdurile cu toate instala
țiile necesare asigurării unui 
flux neîntrerupt in perioada de 
iarnă, președintele unității, to
varășul Constantin Brănescu, 
ne-a declarat de la bun început 
că au primit un ajutor substan
țial din partea oamenilor mun
cii de la Fabrica de utilaj me
talurgic din municipiul Buzău. 
„Mai avem de revizuit instala
ția de adăpat doar la un singur 
grajd. Am înlocuit vechiul sis
tem de adăpat cu clape prin in
stalații cu circuit continuu, prin 
cădere, tn această privință am 
conlucrat, mai bine zis am fost 
ajutați toarte mult de unitatea 
amintită. Cu sprijinul lor și la 
celelalte patru grajduri au fost 
înlocuite instalațiile de adăpat". 
„Oricum, pentru iarnă nu numai 
de apă este nevoie...". „Au fost 
revizuite toate utilajele anexă. 
De pildă, la bucătăria furajeră 
s-a făcut o reparație capitală. 
Acum și moara cu ciocănele

du-ne din toate părțile cu sub
stanța sa tmponderabilâ, ' soli- 
citindu-ne la maximum capaci
tatea de percepție. Este, cred, 
un efect care decurge, in egală

MIHU VULCĂNESCU 
Expoziție de pictură, grafică, 

ceramică, sticlă. 
Muzeul de Artă al R.S.R.

măsură, dintr-un fel de „ere
ditate" care transmite datele 
esențiale ale întregului fiecă
rei părți componente și din 
orizontul în permanență des
chis al imaginii.

Intr-adevăr, Mihu Vulcănes
cu acordă t atenție primordi
ală imaginii, prin care înțele
ge un cimp de semnificații li
bere și foarte active, ce se pot

Ceaușfescu, cel mai iubit fiu 
al poporului român, prietenul 
apropiat al tinerelului, ați în
treprins-o în luna august 1980 
pe platforma siderurgică de la 
Galați, la obiectivele la care 
ne-am adus și noi contribuția.

Indicațiile pe care ni le-ați 
dat atunci, îndrumările prac
tice au constituit pentru noi un 
ajutor de neprecupețit în mai 
buna organizare a întregii ac
tivități de pe șantier, în obți
nerea unor noi și importante 
succese.

Acționind permanent pentru 
îndeplinirea exemplară a sar
cinilor de mare răspundere în
credințate nouă, brigadierilor, 
pentru a dovedi prin fapte de 
muncă spiritul nostru de 
înaltă dăruire, ne exprimăm și 
cu acest prilej, mult iubite și 
stimate tovarășe Nieolae 
Ceausescu, atașamentul nostru 
nețărmurit față de politica in
ternă și externă a partidului și 
statului nostru, sprijinul de
plin, din adincu! inimilor 
noastre tinere, pentru efortu
rile pe care le depuneți, cu o 
energie inepuizabilă și cu o 
deosebită consecvență, pentru 
făurirea unei noi ordini poli
tice și economice internaționa
le, pentru întărirea și unitatea 
de acțiune a forțelor păcii și 
progresului in lumea contem
porană.

Vă asigurăm, mult iubite și 
stimate tovarășe Nieolae 
Ceaușescu, că vom răspunde in 
continuare prin noi fapte de 
muncă încrederii pe care par
tidul, dumneavoastră personal 
o acordați tinerei generații, 
fiind mereu prezenți pe marile 
șantiere ale construcției socia
liste. adueîndu-rte astfel con
tribuția la înfăptuirea Progra
mului partidului de făurire a 
societății socialiste multilateral 
dezvoltate și înaintare a 
României spre comunism.

ION CHIRIC

funcționează la întreaga capa
citate". Și, extinzind detaliile 
să mai amintim că cei de la 
F.U.M. au mai realizat aici, la 
Gălbinași, 6 bazine, au rebobi- 
nat două motoare și au recon
diționat jgheaburile de la toate 
cele 5 grajduri.

Executantul, adică oamenii 
muncii de la F.U.M., nu așteap
tă pentru ceea ce au făcut la 
Gălbinași neapărat elogii. Tova
rășul Constantin Vieru, secreta
rul comitetului de partid din fa
brică, ne declara că acesta a 
fost angajamentul lor, de a 
sprijini acțiunea de modernizare 
a zootehniei la cooperativa din 
Gălbinași. „Mai avem incâ acolo 
o echipă de 6 oameni (2 instala
tori, 2 sudori, 2 mecanici) care 
în cîteva zile vor termina lu
crările și la ultimul grajd. . A 
fost, e drept, mult de muncă. 
Moara cu ciocănele, de pildă, a 
trebuit s-o luăm de la A la Z 
pentru că nu mai avea nimic 
bun în ea. Și ar mai trebui sâ 
rețineți câ nu ne-am limitat 
doar la partea mecanică. După 
orele de program, duminica, "oa
menii muncii de la noi au ac
ționat la recoltatul porumbului 
pe tarlalele acestei cooperative. 
Așa am înțeles noi, cei din in
dustrie. să acordăm ajutor celor 
care lucrează in agricultură".

Această .bună colaborare me
rită susținută și extinsă. Dacă 
muncitorii au pus umărul și au 
pus pe roate utilajele și instala
țiile din zootehnie, fără aite pre
tenții decît o stringere tovără
șească de mină, apoi și zooteh
niștii din Gălbinași nu tre.buie 
să dezmintă cu nimic ajutorul 
acordat.

D.I. DINCA

reflecta și multiplica in fieca
re dintre noi intr-un mod per
sonal, conform unor date pro
prii ale sensibilității noastre. 
Desenator redutabil, posedind 
vocația construcției, a organi
zării spațiului după o logică a 
poeziei interioare și mai puțin 
a privirii, el realizează prin lu
crările sale adevărate secțiuni 
prlntr-o memorie fabuloasă in 
care s-au adunat simbolurile 
și semnele heraldice ale tutu
ror marilor izbînzi ale imagi
nației, izbîmi ce ar putea fi
gura alături într-o posibilă is
torie antologică a „dinastitlor 
închipuirii",

Sigur cli arta lui Mihu Vul
cănescu poate fi explicată co
mod prin apelul la instrumen
tele de analiză specifice supra- 
realismulut. Numai că, această 
etichetă păcătuiește printr-o 
anume superficialitate, întrucît 
nu numai de concepție este

PE U SPORIREA PRODUCȚIEI
AGROAUMENTARE -

FIECARE PALMĂ DE PĂMÎNT, 
VALORIFICATĂ INTENSIV

Dintotdeauna pă- 
mintul din vatra satu
lui a fost intensiv fo
losit. mai mult decit 
cel din țarină. Fiindcă 
omul este acasă, ii în
grijește mai atent, 
fiindcă' în cele din 
urmă, după cum îți 
arată grădina, Întreaga 
gospodărie, te judecă 
vecinii și întreaga co
mună. Se pare insă că 
în multe locuri acest 
Obicei începuse să fie 
uitat. Astfel se pre
zenta situația și in lo
calitățile din imediata 
vecinătate a Aradului, 
comunele Sagu și Li
vada. Prin ■ tradiție, 
locuitorii acestora erau 
cultivatori recunoscuți 
de produse agricole 
pe care, după ce iși 
rețineau pentru pro
priile nevoi, le des
făceau la Arad și pe 
alte piețe mai îndepăr
tate. Pentru că pro
ducțiile obținute erau 
cu mult superioare ne
voilor proprii.

Acum, m comuna Li
vada trăiesc 3 280 de 
locuitori, din care 1 180 
sînt navetiști, munci
tori in industrie. Cu 
toții se aprovizionau 
din oraș. Cind se în
torceau, sacoșele erau 
pline cu pîine, legume, 
ulei și chiar lapte. De
sigur, este mai ușor să 
cumperi decit, după 
ora 16 cind ajungi 
acasă, să mergi în gră
dină și să vezi cum se

Producem 
mai mult, 

avem mai mult
Rodul pămintului este cer

tificatul muncii țăranului, al 
celor care au înțeles că-n tot 
ce faci trebuie să investești 
pricepere si dragoste. Noi, 
cei din comuna Bogați, satul 
Suseni, județul Argeș, am 
luat cunoștință cu vie satis
facție de noile reglementări 
care privesc întărirea auto- 
conducerii si autoaprovizio- 
nării teritoriale. Multi lucrăm 
in intreprinderi din oraș, dar. 
reveniți acasă, facem și agri
cultură. Se spune că la noi 
se fac cele mai frumoase 
mere si pere. E adevărat, dar 
asta înseamnă muncă. Ne este 
drag pămîntul. El ne hră
nește. ei poate rodi mai bine. 
Șl acest lucru depinde numai 
de noi. Acum fiecare gospo
dar este preocupat de valo
rificarea fiecărei palme de 
pămînt. Unii cultivă legume, 
alții grîu. Și cît de bună este 
Plinea frămîntată și coaptă 
în test sau la tavă. în fami
lia mea de multe ori ne fa
cem singuri pîinea. Și parcă 
e mai bună, fmportant este 
să punem în valoare posibi
litățile pe care le avem. Dacă 
vom produce mai mult, con
tribuția noastră la fondul de 
stat va fi mai mare si. în 
mod firesc, și masa noastră 
mai îmbelșugată.

NICOLAE CIUCA, 
muncitor, întreprinderea de 
autoturisme Pitești, comuna 
Bogați, satul Suseni-Argeș

Rezultatele
vor fi și

„O palmă de pămînt, folosită 
cum scrie la carte, iți aduce cel 
puțin un pumn de zahăr", îrrA 
spunea tinărul Mihai Alunoule- 
sei din Cornești-Darabani, ju
dețul Botoșani, Acest harnic ță
ran cooperator, care numai de 
pe 5 ari din lotul ajutător a pre
dat, prin contract încheiat cu 
cooperativa de consum a orașu
lui. o cantitate totală de 2 400 kg 
sfeclă de zahăr, primind în 
schimb 204 kg zahăr tos, adică 
8,5 kg zahăr la suta de kg de 
sfeclă.

Dar nu numai el se poate mîn- 
dri cu rezultatele obținute și 
predate statului. Cele 2 425 fa
milii din Teioasa, Bajura, Eșan- 
ca, Lișmănița. Cornești și Dara
bani au încheiat în primăvară 
contracte cu unitatea cooperatis
tă din Darab.ani. iar acum, in 
toamnă, au predat statului 410 
tong sfeclă ce a luat deja dru
mul spre Fabrica de zahăr Bu- 
cecea. din județul Botoșani.

Teodor Mihăilă din Bajura, Ion 

vorba în perimetrul creației a- 
cestui artist, ci și de un mod 
de a fi care îi este propriu 
dincolo de ceea ce crede el în
suși despre artă sau despre 
cum trebuie făcută ea, de un 
impuls irepresibil spre o sin
taxă stranie, parabolică a sem
nelor.

Intr-o altă ordine de idei, 
trebuie specificată forța cu 
care artistul iși constringe in
strumentele să-i urmărească 
fidel meandrele imaginației șt 
ale glndtrii. Există la Mihu 
Vulcănescu o disponibilitate 
impresionantă in ceea ce pri
vește însușirea unor tehnici 
dintre cele mai diverse, o dis
tanți enormă între filigranele 
serigrafiilor dedicate vechil 
Florențe și pictura cu tușe 
substanțiale, cu contraste cro
matice șocante, dar bine stru
nite, dintr-o serie de pftize; cu 
toate acestea, unitatea de vi

prezintă legumele, să 
le plivești, să le sapi, 
să le uzi. Gospodăriile 
populației pot asigura 
necesarul pentru con
sumul propriu. Așa au 
confirmat toți cei cu 
care am stat de vorbă. 
Nimeni nu a negat că

suprafață — o proble
mă4 pe care nimeni nu 
a calculat-o — ne pu
tem da seama privind 
la realizările fermei 
legumicole locale, din 
cadrul A.E.S.C. Tudor 
Vladimirescu : 20 tone 
la hectar roșii, 15 tone

Grădina proprie 
este sursa cea mai

sigură
și apropiată 

de aprovizionare
nu s-ar putea obține 
mai mult. De la secre
tarul consiliului popu
lar, tovarășul Ilie 
Otlăcan, aflăm că gos
podăriile populației de
țin 242 ha. Din acestea, 
140 ha sint cultivate 
cu porumb, 5 cu sfeclă, 
5 cu soia și 11 cu lu
cerna. Restul cu le
gume. Adică vreo 80 de 
hectare. Cit se putea 
obține de pe această

la castraveți, 10 tone la 
fasole verde. Dacă ți
nem seama că pe ju
mătate arie de teren 
din grădina casei, da
torită grijii perma
nente, producțiile pot 
fi cel puțin duble (au 
demonstrat-o locuito
rii dintr-un sat înveci
nat ca Sagu, Mailat), 
rezultă că de pe supra
fața deținută se poate

Furnizori constanți 
ai pieței

Gospodăriile locuitorilor din 
comunele sectorului agricol Ilfov 
iți vorbesc despre cit de între
prinzători și hărnici sint oame
nii. La Vidra, bunăoară, fțecare 
curte este o grădină în care se 
cultivă roșii și ardeioasfi, vinete 
și varză. Dacă gospodarul pune 
5 fire de viță de vie sub ea sea
mănă mărar și pătrunjel. Oa
meni harnici, cu iubire de pă- 
mint sînt și-n Crețești — Giur
giu. Noaptea, pe la 2—3 în case 
mai ard luminile. Se pregătește 
marfa. Unii o aduc cu autotu
rismele proprietate personală. 
Cei ce vin de ani de zile în 
piața Unirii muncesc cu sîrg in 
cadrul cooperativelor agricole 
de producție, și-au onorat în 
întregime contractele încheiate 
cu statul. Surplusul de produse 
cu care vin aici constituie partea 
lor de contribuție la aprovizio
narea Capitalei. „La noi, dis- 
de-dimineață — ne spune tînă- 
rul Gheorghe Dănilă — inten
dent de schimb — oamenii vin 
din Copăceni, Jilava, Vidra 
și din alte comune învecinate cu 
Capitala. Produse avem din 
belșug. Măsurile privind întări
rea autoconducerii și autoapro- 
vizionării teritoriale sînt pentru 
adevărații gospodari un stimu
lent. E firesc ca producătorul 
din Baia Mare să-și aprovizio
neze piața de acolo, decît să 
vină la București".

Facem cunoștință cu cîțiva 
furnizori constanți ai pieței 
Capitalei.

De 15 ani. primăvara si toam
na, Nieolae Scurtu din satul Cre- 
tești. județul Giurgiu, vine in 
piața Unirii cu ceapă și usturoi.

mai bune
Gh. Barbacariu, Ticuță Matei, 
din Teioasa, au predat cantități 
de bună calitate, cîntărihd "între 
1000 kg — 2 200 kg și primind 
intre 85—187 kg zahăr tos.

Iată, pe scurt, ce au adus in 
acest an cele 35 ha din loturile 
ajutătoare ale cooperatorilor, a- 
tit. satului, cit si țăranilor în anul 
1981 : 410 tone sfeclă, expediată 
pentru prelucrare Ia Fabrica 
Bucecea și 34 850 kg zahăr tos 
celor 2 425 familii. Mai îmbucu
rător este faptul că, în felul a- 
cesta, s-a evitat aglomerația din 
magazinele sătești, cît și din 
centrul orașului. întrucît cumpă
rătorii zahărului sînt muncito
rii orășeni !

începutul a fost bun, dar in 
anii următori rezultatele, ne asi
gură producătorii, vor fi supe
rioare.

CONSTANTIN BARBACARIU, 
învățător, Darabani, județul, 

Botoșani 

ziune și stil, de atmosferă și 
timbru este remarcabilă. O 
performanță care este, desigur, 
la îndemîna unui număr res- 
trins de artiști, o confirmare a 
autenticității vocației creatoare 
aflate la nivelul superior al 
expresivității sale. 

asigura chiar și un 
surplus de producție.

Tehniciană agricolă 
Gherghina Rabi, dip 
Șagă, ne spune că 
suprafața deținută de 
populație reprezintă 
577 hectare, ceea ce, 
raportat la numărul de 
locuitori, ar însemna 
aproximativ 1200 de 
metri pătrați de fiecare 
cetățean. Cu toate 
acestea, oamenii pre
ferau să cumpere de 
la oraș, decit să pro
ducă in grădină.

Recentul Decret al 
Consiliului de Stat este 
apreciat de către toți 
cei cu care am discu
tat ca fiind bine venit, 
în primul rind. pentru 
faptul că, trăind la 
sat, locuitorii, săi Iși 
pot da acum mai bine 
seama cit de important 
este ca fiecare palmă 
de pămînt să fie cul
tivată și îngrijită, așa 
cum se cuvine. în al 
doilea rind, fiindcă 
prin măsurile stabilite 
sînt stimulați să ob
țină producții supli
mentare, peste nevoile 
proprii de consum, 
care se valorifică în 
beneficiul sătenilor, al 
celorlalți oameni ai 
muncii, eliminîndu-se 
o serie de neajunsuri.’ 
în asigurarea și difuza
rea produselor a°.ro- 
alimenfare cele mii 
solicitate.

ION DANCEA

cu rosii.’ctt alte legume necesa-e 
in gospodărie care oricînd pot 
sta’ intr-o expoziție. Fiica, in
gineră în Brasov, băiatul încă 
elev în București. El si soția 
muncesc in C.A.'P. De la C.A.P. 
au luat în acord global rosti 
timpprii, .flqțțre^.. soarelui, po
rumb. Contractul cu aprozarul 

, din . Crețeșî.Lf, pentru 1000 kg 
roșii a ,fast-onorat in întregime 
..De ce șă cumpăr — ne spunea 

^Scurtu Nieolae — cum vine asta, 
eu de la sat să vin cu sacoșa la 
oraș ? Păi acolo avem tot ce ne 
este necesar. Nici copiii mei nu 
trebuie să cumpere legume. în 
plus, cresc păsări, am un porc. 
Recentul Decret este o expresie 
a umanismului societății noastre 
socialiste. Măsurile stabilite vor 
asigura o aprovizionare abun
dentă. echitabilă în întreaga 
țară. La noi oamenii sînt har
nici, dar fiecare știe că trebuie 
să ne gospodărim pămîntul și 
mai bine, să ne asigurăm într-o 
măsură mai mare cele necesare 
consumului pe plan local".

30 de ari este suprafața pe 
care familia lui Dumitru Caza- 
cu din Sintesti — Vidra cultivă 
roșii timpurii, cononidă. var
ză... Toamna, de mai bine de 
6 ani. Dumitru Cazacu este cău
tat de cllentii săi statornici pen
tru calitatea produselor sale, 
pentru gogosarii pe care abia ii 
cuprinzi în palmă. Cum reușiți 
eă aveți legume atît de fru
moase ? — îl întrebăm. îmi răs
punde cu mîndria țăranului care 
din tată în fiu a iubit pămîntul. 
„Muncim cu dragoste bămîntul 
pentru că el ne hrănește. Mi-am 
realizat sarcinile în C.A.P.. am 
avut acord global la roșii și am
predat 3 tone. După orele de 
serviciu, băiatul meu care este 
economist în București vine și 
ne ajută. Am avut recoltă bună.

—Cît ati scos ?
— 2 000—3 000 kg (elină. 2 000— 

3 000 kg roșii timpurii, 1 000 kg 
varză... Dacă trăiești la sat trebuie 
să fii bun gospodar. Asta am în
vățat de la bătrini. de la părinți. 
Asta i-am învățat și pe copii. 
Mi-ar fi rușine să vin cu sacoșa 
să cumpăr de la oraș. Am 15 
păsări, porc, pe 20 de metri am 
o boltă de vită de vie, 6 butași.

Familia lui Gheorghe Soare 
locuiește în Vidra și lucrează in 
C.A.P. Produce tot ce le trebuie 
dar și cantități mari de produse 
pentru piața Capitalei. în curînd 
vine iarna. Ce face bunul gos
podar de Ia sat 1 îl întreb pe 
Gheorghe Soare. „Multe — răs
punde acesta. Noi începem să 
pregătim răsaduri de roșit Anul 
acesta pun roșii. 5 000 de 
ghivece. Către sfîrșitul anului le 
semăn. Apoi am o seră în care 
e de lucru toată iarna. Supra
fața 15X4 m. Am toate uneltele 
de grădinărit. N-aș putea trăi 
altunde decît la țară. La mine 
în comună

LIDIA POPESCU

Expoziția de la Muzeul de 
Artă al R.S.R. este „recitalul" 
unui maestru unic in felul său 
și, totodată, o demonstrație 
spectaculoasă de virtuozitate și 
profesionalism.

CORNELIU O8TAHIE
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u TELEGRAME A Vlll-a Conferință
Tovarășului REMY CIACOMINI

Secretar general al Partidului Socialist Sanmarinez

tehnico-științifică

Recepție în onoarea președintelui Republicii
Socialiste România, tovarășul Nicolae Ceaușescu

și a tovarășei Elena Ceaușescu

Cea de-a 70-’a aniversare a zilei dumneavoastră de naștere îmi 
oferă plăcutul prilej să vă adresez calde felicitări și urări de sănă
tate, fericire și succes în activitatea pe care o desfășurați în folosul 
oamenilor muncii sanmarinezi.

Exprim convingerea că bunele relații existente între Partidul 
Comunist Român și Partidul Socialist Sanmarinez vor continua să 
se întărească și în viitor, spre binele partidelor, popoarelor și 
țărilor noastre, al cauzei păcii» și colaborării în Europa și în lume.

NICOLAE CEAUȘESCU
Secretar general al Partidului Comunist Român

\ . ------------------------
Domnului SIAKA STEVENS

Secretar general al partidului Congresul Întregului Popor 
din Sierra Leone

FREETOWN

a industriei ușoare

în onoarea președintelui Re
publicii Socialiste România, - 
tovarășul Nicolae Ceaușescu, 
și a tovarășei Elena Ceaușescu, 
președintele Republicii Fede
rale Germania, Karl Carstens, 
împreună cu doamna Veronica 
Carstens, au oferit marți seara 
o recepție în saloanele hote
lului „Intercontinental".

Au luat parte tovarășii Ilie 
Verdeț, Iosif Banc, Cornel 
gurtică, Virgil Cazacu, Nico- 

:e Constantin, Ludovic Fa- 
zekas, Gheorghe Oprea, 
Gheorghe Pană, Dumitru Po
pescu, Gheorghe Rădulescu, 
Ștefan Voitec, Ștefan Andrei, 
Petru Enache, Nicolae Giosan,

Suzana Gâdea, Constantin OI- 
veanu, Ion Ursu, Richard 
Winter, membri ai guvernului, 
conducători de instituții cen
trale și unități economice, 
personalități ale vieții noastre 
științifice și culturale, gene
rali, reprezentanți ai cultelor, 
ziariști români și străini.

Au participat Hans Neusel, 
Hans-Werner Lautenschlager 
și celelalte persoane oficiale 
care-1 însoțesc pe președintele 
Republicii Federale Germania.

Au fost prezenți Ion Râmbu, 
ambsadorul României la Bonn, 
Michael Jovy, ambasadorul

R.F. Germania la București, 
precum și șefi de misiuni di
plomatice acreditați în țara 
noastră, alți membri ai corpu
lui diplomatic.

S-au intonat imnurile de 
stat ale celor două țări.

Recepția s-a desfășurat în
tr-o atmosferă caldă, cordială.

Cu prilejul realegerii dumneavoastră ca secretar general al parti
dului Congresul întregului Popor, vă adresez calde felicitări, precum 
și urări de noi succese în îndeplinirea sarcinii de înaltă răspundere 
ce v-a fost încredințată.

îmi exprim convingerea că legăturile de prietenie și solidaritate 
militantă dintre Partidul Comunist Român și partidul Congresul 
întregului Popor se vor dezvolta și întări în continuare, spre binele 
popoarelor noastre, al cauzei păcii și colaborării în lume.

NICOLAE CEAUȘESCU
Secretar general al Partidului Comunist Român

AGENDA ■

La întreprinderea de mașini grele București
(Urmare din pag. 1)

raj pînă la adincimi de 10 000 m, 
prese mecanice de forjare, ci
lindri laminori pentru laminoa- 
rele din dotarea economiei noas
tre naționale. Președintele R. F. 
Germania s-a interesat și aici de 
performanțele utilajelor 
zate, 
avind cuvinte de înaltă apre
ciere față de capacitatea crea
toare a colectivului bucureștean. 
în aceiași timp, oaspetele a 
remarcat buna colaborare cu 
numeroase firme vest-germane 
de specialitate. •

Gazdele au arătat că uzina lor 
este a treia v producătoare de 
astfel de prăjini de adincime din 
întreaga lume, subliniind că 
fabricarea acestora a presupus 
o dotare corespunzătoare a uzi
nei. în acest sens au fost pre
zentate o serii» dc utilaje gigant, 
de o mare precizie, cum sînt 
strungurile Carusel, frezele și 
presele ce pot prelucra piese de 
pină la 400 de tone.

în secțiile meoânlcă III și 
turbine, au fost prezentate lini
ile de ciment. ffFhorii cotiți pen
tru motoarele navale de Ia 
6 000 pină Ia 30 000 CP. precum 
și turbine și turbocompresoare 
de mare putere.

După vizitarea ,uzinei, gazdele 
au informat pe Înaltul oaspete 
despre condițiile de muncă și 
viață ale lucrătorilor întreprin
derii, arătind că prin ' grija 
conducerii statului au fost con
struite locuințe și cămine pentru 
cei ce muncesc în uzină, can
tine și microcantine, o policli
nică. biblioteci, un complex 
sportiv, precum șf un grup șco
lar care pregătește pe viitorii 
muncitori și specialiști ai între
prinderii.

Ca de fiecare dată cind se 
află in mijlocul colectivelor de 
■muncă, tovarășul Nicolae 
Ceaușescu a analizat cu factorii 
de răspundere din minister și 
uzină problemele legate de per
fecționarea continuă a muncii, 
sporirea și diversificarea pro- • 
ducției, creșterea \ randamentu
lui și eficienței acestei activități, 
în acest sens, s-a indicat să se 
accelereze realizarea capacități-

reali-
de calitatea lucrărilor.

Marți dimineața a părăsit Ca
pitala tovarășul Assem Kansou, 
secretar general al Partidului 
Baas Arab Socialist din Liban, 

invitația Comitetului 
Partidului Comunist 
făcut o vizită in țara

care, la 
Centra] al 
Român, a 
noastră.

La plecare, pe aeroportul Oto- 
peni. oaspetele a fost salutat de 
tovarășii Iosif Banc, membru al 
Comitetului Politic Executiv, 
secretar al C.C. al P.C.R., si Du
mitru Turcuș. adjunct de șef de 
secție la C.C. al P.C.R.

au făcut un schimb de păreri 
privind dezvoltarea continuă a 
relațiilor de prietenie și colabo
rare dintre Republica Socia
listă România și Republica 
Populară Mongolă, precum și 
asupra unor probleme interna
ționale actuale de interes reci
proc.

♦

lor destinate să producă echi
pamentele nucleare pentru cen
trala atomo-electrică româneas
că, atit în sectoarele calde, cit 
și în cele de prelucrare. Pre
ședintele Nicolae Ceaușescu a 
indicat, de asemenea, o serie de 
măsuri privind realizarea la

termen și Ia un malt grad de 
calitate a producției de export, 
subliniind necesitatea respectă
rii tuturor prevederilor din con
tractele externe. Tovarășul 
Nicolae Ceaușescu a acordat o 
atenție deosebită problemei spo
ririi productivității muncii, ce-

speciahștilor elabo
reze tehnologii care să permită 
folosirea mai multor cuțite de 
așchiere Ia mașinile-unelte 
grele, in vederea reducerii tim
pilor necesari prelucrării.

în încheierea vizitei, oaspetele 
vest-german și-a împărtășit in

cartea de onoare a uzinei impre
siile deosebite pe care i le-a 
produs vizita, urînd, totodată, 
colectivului de aici noi succese 
în activitatea sa.

La plecare, muncitorii au ova
ționat din nou cu căldură pe 
cei doi președinți.

La Muzeul de istorie Doamna Veronica Carstens
al Republicii Socialiste a vizitat instituții medicale

România din Capitală
în cursul aceleiași zile, pre

ședintele Republicii Federale 
Germania. Karl Carstens, și 
doamna Veronica Carstens. îm
preună cu celelalte persoane o- 
ficiale vest-germane au vizitat 
Muzeul de istorie al Republicii 
Socialiste România.

în timpul vizitei, oaspeții au 
fost însoțiți de Tamara Dobrin, 
președintele executiv al Consi
liului Național al Frontului De
mocrației și Unității Socialiste.

La sosire, în întîmpinare au 
venit Ion Găleteanu, secretar de 
stat la Consiliul Culturii și Edu
cației Socialiste, și Florian Geor
gescu, directorul muzeului.

în secțiile de istorie străve
che, sint admirate o serie de 
piese de artă neolitică, unicate 
pe plan mondial, cum sînt „Gîn- 
ditorul" și „Femeie șezînd“, ines
timabilul tezaur de ceramică de 
la Cucuteni, obiectele de o rară , 
frumusețe artistică ’din. epoca

bronzului reprezentînd civiliza
ția tracică: „Carul de la Bujoru", 
tezaurele de la Craiova. Agighiol 
și Peretu. în Lapidarium. oaspe
ții au prilejul să cunoască, dăl
tuit în piatră, actul de naștere 
al poporului român reprezentat 
de „Columna lui Traian". Măies
tria artei și meșteșugul aurului 
sint reprezentate, in sala Tezau
rului istoric, de cele peste 16 000 
de piese din aur și pietre pre
țioase care oglindesc istoria și 
iubirea de frumos ale celor ce 
au trăit și muncit pe aceste stră
vechi meleaguri, dintre care se 
disting tezaurele tracice de Ia 
Moigrad, precum și cele din epo
ca de bronz de la Perșinari, Tur- 
nu Măgurele» Ostrovu Mare, Hi- 
nova și cele geto-dace de la Cu- 
cuteni-Băiceni, Craiova. Poiana 
Coțofenești sau de la Stincești.

în continuare, sînt vizitate să
lile în care sînt expuse piese 
de o neasemuită frumusețe din

epoca de formare a poporului 
român, vestigii de artă medieva
lă din epocile lui Ștefan cel 
Mare și Brîncoveanu, din epoca 
modernă și contemporană, in
clusiv decorațiuni din epoca 
noastră.

In încheierea vizitei, președin
tele Karl Carstens și doamna Ve
ronica Carstens semnează în 
cartea de onoare a muzeului și 
adresează cuvinte de mulțumire 
pentru prilejul ce le-a fost oferit 
de a vizita acest Inestimabil lă
caș de cultură a 
mân.

poporului ro-

★
amiază, președintele 

fost oaspetele
După , .

Karl Carstens a 
Patriarhiei Bisericii ortodoxe' ro
mâne. Președintele R. F. Ger
mania a fost întimpinat de pa
triarhul Justin Moisescu și de o 
suită de ierarhi, cu care s-a în
treținut într-o atmosferă cor
dială.

Depunerea unei coroane de flori PRIMIREA

Marți dimineața, președintele 
Republicii Federale Germania, 
Karl Carstens, a depus, în semn 
de omagiu adus celor care au 
luptat pentru înaltele idealuri 
de libertate ale poporului român, 
o coroană de flori la Monumen
tul eroilor luptei pentru liberta
tea poporului și a patriei, pentru 
socialism.

La solemnitate au luat parte 
Aurel Duma, ministru secretar 
de stat la Ministerul Afacerilor 
Externe, general-colonel Vasile 
Milea, prim-adjunct al ministru
lui apărării naționale și șef al 
Marelui Stat Major, Nicolae 
Ganea, prim-vlcepreședinte al 
Comitetului Executiv al Consi
liului popular al municipiului 
București, generali.

Au participat Hans Neusel, se
cretar de stat, șeful cancelariei

prezidențiale, Hans-Werner Lau
tenschlager, secretar de stat 
în Ministerul Afacerilor Externe, 
alte -persoane oficiale vest- 
germane.

Au fost prezenți, de asemenea, 
ambasadorul României la Bonn 
și ambasadorul R. F. Germania 
la București.

La sosirea înaltului oaspete, o 
gardă militară, aliniată pe pla
toul din 
prezentat

Au fost
stat ale
România și Republicii Federale 
Germania.

După depunerea coroanei de 
flori, asistența a păstrat un mo
ment de reculegere. A fost vi
zitată, apoi, rotonda monumen
tului.

ȘEFILOR
MISIUNILOR

DIPLOMATICE

fața monumentului, a, 
onorul.
intonate imnurile de 
Republicii Socialiste

Președintele Republicii Fede
rale Germania, Karl Carstens, a 
primit, marți după-amiază, la 
Palatul din Piața Victoriei, pe 
șefii misiunilor diplomatice și 
pe reprezentanții unor organiza
ții internaționale acreditați în 
țara noastră, cu care s-a între
ținut într-o atmosferă cordială.

La primire au fost de față 
Aurel Duma, ministru secretar 
de stat la Ministerul Afacerilor 
Externe, alte persoane oficiale 
române.

Au participat personalități 
vest-germane care îl însoțesc 
pe președintele Karl Carstens în 
vizita oficială ce o efectuează în 
țara noastră.

Soția președintelui Republicii 
Federale Germania, doamna Ve
ronica Carstens, însoțită de per
soane oficiale române și vest- 
germane, a vizitat, marți dimi
neața, două reprezentative insti
tuții medicale românești ale 
Capitalei — Institutul național 
de gerontologie și geriatrie și 
Institutul de medicină și far
macie.

în cursul acestei vizite a fost 
însoțită de Mihail Aldea, adjunct 
al ministrului sănătății.

întîmpinați, la Institutul na
țional de gerontologie și geria
trie, de acad. Ana Aslan, direc
torul instituției, și de un grup 
de medici, oaspeții au fost con
duși prin această modernă uni
tate medicală, ce și-a cîștigat un 
binemeritat prestigiu în țară și 
peste hotare. După ce au fost 
prezentate, prin Intermediul 
unor proiecții, aspecte ale cer
cetării fundamentale și aplica
tive întreprinse în cadrul insti
tutului în domeniul profilaxiei 
virstei a treia, au fost vizitate 
sălile de cultură fizică medicală 
și recuperare, de relaxare, ser
vicii medicale, camere și apar
tamente, în care se află și pa- 
cienți sosiți din diverse țări ale 
lumii. Oaspeții au fost informați 
despre realizările remarcabile 
obținute în cadrul institutului în 
domeniul prevenirii lmbătrînirii, 
despre rezultatele înregistrate 
prin aplicarea unor tratamente 
și medicamente produse in țară, 
destinate să combată bolile spe
cifice bătrîneții, să prelungească 
durata vieții. Doamna Veronica 
Carstens s-a interesat de mun
ca și rezultatele cadrelor medi
cale ce lucrează aici, de efica-

ale dezvoltării în- 
superior medical 

tradițiile medicinei 
românești, atenția

citatea tratamentelor aplicate, 
exprimîndu-și admirația pentru 
rezultatele înregistrate de cerce
tarea românească in acest do
meniu de un deosebit' interes 
actual, pentru condițiile deose
bite create bolnavilor aflați la 
tratament. Cuvinte de admira
ție pentru activitatea colectivu
lui au fost înscrise și în cartea 
de onoare a institutului.

La amiază, doamna Veronica 
Carstens s-a intîlnit, la Institu
tul de medicină și farmacie, cu 
cadre medicale, specialiști in do
meniul homeopatiei. Au fost re
levate, cu acest prilej, aspecte 
semnificative 
vățămîntului 
în România, 
homeopatice
ce se acordă, în prezent, în țara 
noastră pentru pregătirea spe
cialiștilor in acest domeniu.

în aceeași zi, doamna Veroni
ca Carstens a vizitat unul dintre 
originalele așezăminte culturale 
ale Capitalei ce stîrnește inte
resul vizitatorilor din țară și de 
peste hotare — Muzeul colecți
ilor de artă.

Aici a fost însoțită de . tova
rășa Suzana Gâdea, președintele 
Consiliului Culturii și Educației 
Socialiste. Oaspeților le-au fost 
prezentate lucrări de o mare va
loare artistică — de pictură, 
sculptură și grafică, piese de 
ceramică, scoarțe și covoare 
românești, obiecte de artă de
corativă europeană, orientală și 
extrem orientală — reunite în 
citeva prestigioase colecții ale 
muzeului: Garabet Avachian, 
acad. George Oprescu, Elisabeta 
și Moise Weinberg, Krikor 
Zambaccian, Elena și Iosif Dona, 
Alexandra și Barbu Slătineanu.

Marți, tovarășul Cornel Bur
tică, viceprim-ministru al guver
nului, ministrul comerțului ex
terior și cooperării economice 
internaționale, a avut o între
vedere cu Flavio Bravo Pardo, 
vicepreședinte al Consiliului de 
Miniștri al Republicii Cuba, pre
ședintele părții sale în Comisia 
mixtă interguvemamentală ro- 
mâno-cubaneză de colaborare 
economică și tehnico-științifică.

In cadrul convorbirii a fost 
apreciată cu satisfacție evoluția 
favorabilă a relațiilor economice 
dintre cele două țări, care, în 
spiritul înțelegerilor convenite 
la nivel înalt, au cunoscut o 
continuă dezvoltare. . Au fost 
analizate, totodată, posibilitățile 
de extindere și întărire a cola
borării româno-cubaneze, noi căi 
și mijloace de adincire a coo
perării, de diversificare a schim
burilor de mărfuri.

La întilnire au luat parte 
Manuel Utirrez Vega, adjunct al 
ministrului la Comitetul de Stat 
pentru Colaborare Economică, 
Jose de la Fuente, adjunct al 
ministrului comerțului exterior, 
Humberto Castello, ambasadorul 
Republicii Cuba la București.

La invitația Ministerului Afa
cerilor Externe, în perioada 23— 
27 octombrie 1981, a efectuat o 
vizită în țara noastră Mario 
Aleman Salvador, subsecretar 
gene/al la Ministerul Relațiilor 
Externe al Republicii Ecuador.

Oaspetele a fost primit de to
varășul Ștefan Andrei, ministrul 
afacerilor externe al Republicii 
Socialiste România. în cadrul 
întrevederii au fost evidențiate 
bunele relații de prietenie și 
colaborare existente între Româ
nia și Ecuador, conlucrarea, 
rodnică dintre țările noastre pe 
plan.......................
du-se 
l-au 
înalt. De asemenea, s-a 
'un schimb de păreri în
cu unele probleme majore ale 
situației internaționale actuale.

Mario Aleman Salvador a 
avut convorbiri , cu tovarășa 
Maria Groza, adjunct al piinis- 
trului afacerilor externe, și eu 
tovarășa Doina Ardare, adjunct 
al ministrului comerțului exte
rior și cooperării economice 
internaționale, în cursul cărora 
au fost examinate stadiul 
perspectivele de dezvoltare 
relațiilor româno-ecuadoriene.

internațional, 
rolul hotăritor 

avut întâlnirile

subliniin- 
pe care 
Ia nivel 
efectuat 
legătură

și 
a

In zilele de 23—27 octombrie 
1981, la Ministerul Afacerilor 
Externe au avut loc consultări 
intre adjunctul ministrului afa
cerilor externe al României, 
Constantin Oancea, și adjunctul 
ministrului afacerilor externe al 
R. P. Mongole, Jambalin Ban- 
zar.

Cei doi adjuncțl de miniștri

SPORT
0 La Budapesta au început 

întrecerile celei de-a 17-a ediții 
a „Dinamoviadei" la volei.

în turneul masculin, echipa 
Dinamo București a intîlnit for
mația Dynamo (R.D. Germană), 
pe care a învins-o cu scorul de 
3—0 (15—9, 15—8, 15—9). Alte
rezultate : Gwardia Varșovia — 
Ujpest Dozsa 3—0 (15—6, 15—6, 
15-8) ; Dinamo (U.R.S.S.) —
Ruda Hvezda (Cehoslovacia) 3—1 
(15—4, 9—15. 15—11, 16—14).

Rezultate înregistrate în com
petiția feminină : Gwardia — 
Levski Spartak Sofia 3—2 (16— 
18, 11—15, 15-9, 15—8, 15—7) ; 
Dinamo (U.R.S.S.) — Dynamo 
(R.D. Germană) 3—0 (15—8, 15— 
3, 15—12).

0 Astăzi, pe stadionul „23 
August" din Capitală, lotul re
prezentativ de fotbal al Româ
niei va susține un joc de ve
rificare în compania selecționa
tei de juniori a tării noastre, 
medaliată cu bronz la recentul 
campionat mondial din Austra
lia.

Din lotul reprezentativ fac 
parte, printre alții. Moraru, 
Ducadam, Bărbulescu, Sameș, 
Ștefănescu, Stănescu, Iorgulescu, 
Augustin, Dobrin, Dudu Geor
gescu, Cămătarii și Văetuș.

în echipa de juniori vor evo
lua Gabor, căruia i s-a acordat 
titlul de cel mai bun jucător al 
campionatului mondial din Aus
tralia, Lovaș, Rednic, Andone,

Marți, tovarășul Ion Teșu. mi
nistrul agriculturii și industriei 
alimentare, a primit pe Dieter 
Koschelia, adjunct al ministru
lui industriei locale și alimen
tare din R.D. Germană. In tim
pul convorbirii au fost discuta
te probleme privind cooperarea 
in dcpneniul industriei alimen
tare.

A participat Siegfried Bock, 
ambasadorul RJ). Germane la 
București.

In zilele de 26 și 27 octombrie, 
o delegație a Uniunii Centrale 
a Cooperativelor Agricole „în
trajutorarea țărănească" din R. P. 
Polonă, condusă de Jan Kamin
ski, președintele uniunii, a făcut 
o vizită în țara noastră.

Delegația a avut convorbiri cu 
tovarășul Paul Niculescu, pre
ședintele CENTROCOOP, privind 
stadiul colaborării bilaterale și 
perspectivele dezvoltării aces
teia in perioada următoare și a 
vizitat unități comerciale și de 
producție ale cooperației de 
consum din județul Prahova.

Conducătorii celor două orga
nizații au semnat un Acord de 
colaborare pe perioada 1931- 
1985, care prevede dezvoltarea 
schimbunilor comerciale, orga
nizarea de „săptămîni ale co
operației" cu vînzare de măr
furi, cooperării în diverse do
menii de activitate cooperatistă, 
schimburi de specialiști și altele.

Marți dimineața au fost inau
gurate la Centrul european al 
UNESCO pentru invățămîntul 
superior — C.E.PJE.S. — cu se
diul la București lucrările celei 
de-a IX-a sesiuni a Comitetu
lui Consultativ al C.E.P.E.S.

Cu acest prilej, au rostit alo
cuțiuni Sioma Tanguiane. sub
director general pentru educa
ție, reprezentantul directorului 
general al UNESCO, și Audun 
Ofjord, directorul C.E.P.E.S. 
Vorbitorii au subliniat sprijinul 
pe care îl acordă guvernul 
român pentru permanenta per
fecționare a activității desfășu
rate în cadrul centrului de la 
București. Din partea română a 
luat apoi cuvîntul Marin Rădoi, 
adjunct al ministrului educației 
și învățămîntului, care a pre
zentat elementele principale ale 
structurii învățămîntului supe
rior din țara noastră, relevînd 
apoi faptul că activitatea 
C.E.P.E.S. oferă posibilitatea 
unei rapide și aprofundate do
cumentări in legătură cu moder
nizarea institutelor de învăță- 
mînt superior din țările regiunii 
europene. <

La festivitatea de deschidere 
au participat Antonio Diaz, di
rectorul Diviziei UNESCO de 
educație și pregătire a persona
lului din învățămînt, Abdel 
Salam Dajani. directorul Cen
trului de informare al Organi
zației Națiunilor Unite la Bucu
rești. Marcel J. Fabri, directorul 
Centrului demografic O.N.U.- 
România (C.E.D.E.R.).

D. Zamfir, C. Ilie, Sertov, Fișic, 
Lasconi și Bolba.

Partida va începe la ora 17,30.
• In zilele de 1 și 3 noiem

brie se va desfășura în Capitală 
dubla întilnire internațională de 
handbal dintre echipele de ju
niori și junioare ale României 
și Ungariei. Meciurile se vor 
disputa în sala sporturilor de la 
Floreasca.

© Joi începe cea de-a 33-a 
ediție a campionatului diviziei 
A la baschet masculin. Iată 
jocurile care se vor desfășura în 
sala Floreasca : de la ora 10 : 
Dinamo Oradea — IMUAS Baia 
Mare ; C.S.U. Sibiu — Carpați 
București; de la ora 15 : C.S.U. 
Brașov — Steaua ; Dinamo 
București — Rapid ; URBIS — 
ICED ; Farul Constanța — Uni
versitatea Cluj-Napoca.

• Comentînd prima manșă a 
turului doi al cupelor europene 
de fotbal, sub semnătura cu
noscutului reporter Jacques Fer- 
ran, ziarul parizian „L’Equipe" 
apreciază drept una dintre reu
șitele acestei faze ale competi
ției egalul obținut de echipa 
română Dinamo București pe ce
lebrul stadion milanez San Siro, 
stadionul care a cunoscut atîteâ 
seri glorioase, in fața unei duble 
cîștigătoare a „Cupei campioni
lor europeni" la fotbal. Intema- 
zionale. Performerele acestei

în Capitală, au început, marți 
dimineața, lucrările celei de-a 
VIII-a Conferințe tehnico-știin- 
țifice a industriei ușoare, cu 
tema „Tehnici moderne de reali
zare a produselor industriei 
ușoare".

Organizată de Ministerul In
dustriei Ușoare și Consiliul Na
țional al Inginerilor și Tehni
cienilor. manifestarea — menită' 
să analizeze stadiul de îndeplini
re a sarcinilor prevăzute in pla
nul de cercetare științifică, dez-s 
voltare tehnologică și introdu
cere a progresului tehnic — re
unește peste 600 de specialiști- 
din institute de cercetare Si pro
iectare. din ministere, combina
te și centrale industriale. din 
întreprinderi, precum și narti- 
cipanți din 14 țări europene. Pe 
agenda reuniunii figurează 360 
de comunicări si referate pe 
marginea celor mai noi realizări 
tehnologice, care vor contribui 
Ia accelerarea progresului teh
nic, la înfăptuirea obiectivelor 
pe care le urmărește industria 
ușoară românească in acest cin
cinal.

în cuvîntul de deschidere, to
varășa Lina Ciobanu. ministrul 
industriei ușoare, a subliniat că 
actuala reuniune se înscrie pe 
linia traducerii in practică a in
dicațiilor secretarului 
al partidului, tovarășul 
Ceaușescu. de legare și 
strînsă a activității de 
re cu producția si invățămîntul, 
pentru creșterea aportului cer
cetării științifice la rezolvarea 
problemelor curente si de pers
pectivă cu care se confruntă in
dustria ușoară, pentru sporirea 
ponderii produselor de comple
xitate si finisai îmbunătățite, 
valorificarea superioară a ma- 
tetiiior prime, creșterea nive
lului calitativ al produselor, re- 
levind. în acest cadru, faptul că 
cercetarea din tara noastră, co
ordonată si îndrumată perma
nent de tovarășa academician 
doctor inginer Elena Ceaușescu, 
participă nemijlocit la reali
zarea obiectivelor industriei 
ușoare.

în cursul ședinței de deschide
re. au luat, de asemenea, cuvin- 
tul Ion Bucur, secretar al Co
mitetului municipal București 
al P.C.R., si Ion Te°reanu. vi
cepreședinte al Consiliului Na
țional pentru Știință si Tehno
logie. președintele Consiliului 
Național al Inginerilor si Teh
nicienilor.

general 
Nicolae 

mai 
cerceta-

PROGRAMUL I
16,00 Telex. 16,05—17,06 Teleșcoală.

17,10 Actualitatea muzicală. 18,00 
Atenție la... neatenție! 18,25 Revis
ta „Cintării României". Ediție spe
cială realizată la Hunedoara, la 
.Festivalul cineamatorilor, intitu
lat „Omul și producția". 18.50 10O1 
de seri. 19,00 Telejurnal. 19.25 Ac
tualitatea economică. 19,43 Uni- 

• versul femeilor. 20,20 Practic, util, 
gospodărește. 20,30 Telecinemateca. 
Ciclul „Dosarele ecranului" : 
„Conspirația tăcerii". Premieră TV 
— producție a studiourilor cana
diene. 21,55 Interpreți 
populară. Laureați ai 
național „CIntarea 
22,15 Telejurnal.

PROGRAMUL U

de muzică 
Festivalului 
României".

19,00 Telejurnal. 19,25 Buletinul 
rutier al Capitalei. 19,40 Treptele 
afirmării. 20,30 Din țările socia
liste. 20,53 Seară de romanțe cu 
Ioana Radu. 21,30 Teleencielopedia 
(reluare). 22,15 Telejurnal.

TEATRE
Opera Română : LACUL LEBE

DELOR — ora 18 ; Conservatorul 
„Ciprian Porumbescu" (Sala Stu
dio) : COSI FAN TUTTE — ora 
19,30 ; Teatrul de Operetă : ȚARA 
SURÎSULUI — ora 19,30 : Teatrul 
Național (Sala Mică): GENEROA
SA fundație — ora 19.30 ; 
(Sala Atelier) : IDOLUL ȘI ION 
ANAPODA — ora 19 ; Teatrul 
„Lucia Sturdza Bulandra* (Schitu 
Măgureanu) : MOBILA ȘI DURE
RE — ora 19,30 ; (Sala Studio) : 
FURTUNA — ora 19,30 ; Teatrul 
Mic : UN PAHAR CU SIFON — 
ora 19,30 ; Teatrul Foarte Mic : 
PREMIERA — ora 20 ; Teatrul de 
Comedie : CONCURS DE FRU
MUSEȚE — ora 19,30 ; Teatrul 
Giulești (Sala Majestic) : VOY- 
ZECK — ora 13,30 ; Teatrul „Ion 
Vasilescu" : PIATRA LA RINICHI
— ora 19,30 ; Teatrul „C. Tănase" 
(Sala Savoy) : VESELIE LA TA- 
NASE — ora 19,30 ; Teatrul Țăn
dărică (Sala Victoria) : BU ALI — 
ora 17 : Ansamblul Rapsodia 
Română : LA FINTINA DORULUI
— ora 1» ; Circul București : 
MUSIC-HALL LA CIRC — ora 
19.30,

manșe sint. considerate de către 
comentatorul francez formațiile 
engleze, -probabil cu două echipe 
în „sferturi" in „C.C.E.", și re
prezentatele fotbalului sovietic, 
nici una dintre echipele din 
U.R.S.S. nefiind învinsă în pri
ma manșă a turului doi.

O statistică a celor 32 de me
ciuri disputate la 21 octombrie 
indică opt jocuri egale, 14 vic
torii obținute la o diferență de 
un singur gol. 9 la două goluri 
diferență, o singură întilnire în- 
cheindu-se la o diferență de 3 
goluri, ceea ce demonstrează 
echilibrul existent în prezent in 
fotbalul european.

0 In urma rezultatelor Înre
gistrate în turneele de la Tokio și 
Brighton, in clasamentul generai 
al „Marelui Premiu — F.I.L.T." 
la feminin continuă să conducă- 
tenismana americană Chris 
Evert-Lloyd, cu 1 405 puncte, ur
mată de Martina Navratilova — 
1 310 puncte. Tracy Austin — 
1 080 puncte, Hana Mandlikova
— 1020 puncte. Andrea Jaeger
— 985 puncte, Sylvia Hanika — 
925 puncte, Virginia Ruzici 
(România) — 880 puncte. Mima 
Jausovee — 875 puncte, Pam 
Shriver — 840 puncte și Regina 
Marsikova — 745 puncte.

După cum s-a mai anunțat, 
primele opt clasate se vor cali
fica pentru „Turneul campioane
lor", programat între 15 și 20 de
cembrie la New Jersey (S.U.A.).



Reuniunea general-europeană
de Ia Madrid

și-a reluat lucrările
MADRID — Trimisul Ager-

' preș. Constantin Țintea, trans
mite : La Palatul Congreselor 
din capitala Spaniei au fost re
luate, marți, lucrările reuniunii 
reprezentanților statelor 
pante la Conferința 
Securitate si Cooperare 
rooa. In cadrul primei 
plenare a fost adoptat prin con
sens programul de lucru pentru 
primele trei săptămîni, care cu
prinde atit ședințe plenare, cît 
și ședințe ale grupurilor de lu
cru.

încă din prima zi a dezbate
rilor. subliniind prioritățile a- 
flate în fata reuniunii, majori
tatea vorbitorilor au exprimat 

, dorința de a se trece de îndată 
la negocieri concrete, pentru a- 
dontarea în termenul prevăzut. 
Pînă la jumătatea lunii decem
brie. a unui document final de 
conținut, oare să dea un nou 
impuls aplicării unitare a Actu
lui final al C.S.C.E. A fost evi
dențiată. în context, necesitatea, 
abordării problemelor într-un 
mod realist, constructiv și evi
tarea confruntărilor.

în luările de cuvînt din prima 
zi. s-a relevat, totodată, că o se
rie de probleme serioase nu 
și-au găsit încă rezolvarea, ceea 
ce impune un grad sporit de 
responsabilitate din partea tutu
ror delegațiilor. A fost exprima
tă. de către majoritatea vorbi
torilor, preocuparea țărilor lor 
fată de situația existentă astăzi 
în Europa și în lume.

Au existat, totuși, si încercări 
de revenire la polemică, la invi- 
nuiri — atitudini ce nu sînt de 
natură să faciliteze degajarea 
consensului în problemele aflate 
în suspensie.

Arâtînd că reuniunea de la 
Madrid rămîne unul dintre su
biectele de actualitate ale vieții 
internaționale, reprezentantul 
U.R.S.S. a subliniat necesitatea 
de a se adopta un document fi
nal de substanță, echilibrat, ceea 
ce ar corespunde intereselor pă
cii, securității si colaborării în 
Eurona. Succesul este posibil — 
a arătat vorbitorul — dacă 
particioantii vor manifesta vo
ința politică necesară, dacă vor 
avea o atitudine constructivă, 
în Europa si-au găsit rezolvarea 
probleme chiar mai dificile de
cît cele aflate în fața reuniunii 
de la Madrid, a adăugat el.

Reprezentantul Islandei a re
levat că sarcina participantilor 
nu este numai de a continua 
procesul C.S.C.E.. ci de a dez
volta în continuare acest proces. 
Aceasta necesită convenirea 
unui document de substanță și 
echilibrat.

Afirmind angajamentul tării 
sale de a contribui la găsirea 
unor soluții reciproc acceptabi
le. reprezentantul Norvegiei a 
exprimat convingerea că acest 
obiectiv poate fi atins. în po
fida dificultăților existente.

partici- 
pentru 
în Eu- 
sedinte

Rezultatele parțiale de pînă 
acum justifică speranțele legate 
de reuniunea de la Madrid — a 
spus reprezentantul R.F. Ger
mania. înțelegerile convenite 
trebuie să ne încurajeze să con
tinuăm negocierile într-un spirit 
care să permită succesul.

Relevînd că, în actuala situa
ție internațională, reuniunea de 
la Madrid are o importantă de
osebită, reprezentantul R.S.F. 
Iugoslavia a arătat că dialogul 
din capitala Spaniei trebuie să 
servească întăririi destinderii și 
nu confruntării.

In cadrul primei ședințe au 
mai luat cuvîntul reprezentanții 
R.D.G.. Poloniei. Portugaliei șl 
Finlandei.

La reluarea lucrărilor reu
niunii general-europene. Româ
nia care, așa cum se știe, a par
ticipat activ la negocieri în fa
zele anterioare, prezentînd nu
meroase propuneri și manifes- 
tînd în permanență Iniția
tivă, este profund hotărîtă să 
militeze în continuare, cu toată 
energia, pentru succesul lucră
rilor. pentru a asigura adopta
rea unui document de substanță 
și echilibrat, în vederea aplicării 
ca un tot unitar a Actului final 
de la Helsinki.

a1 secretarului 
general al O.N.U

NAȚIUNILE UNITE 27 (A- 
gcrpres). — Secretarul gene
ral al O.N.U., Kurt Wald
heim, a adresat ședinței spe
ciale a Comitetului pentru 
problemele politice și de secu
ritate al Adunării Generale, 
cu prilejul „Săptăminii ge
nerale a dezarmării", un me
saj în care se arată că, in 
fiecare an, acest eveniment a 
oferit prilejul de a sc subli
nia urgența de a stabili un 
climat international care să 
conducă, la o pace durabilă și 
stabilă în lume.

In acest an — se arată în 
mesaj — această ocazie este 
umbrită de deteriorarea re
lațiilor internaționale. Sintem 
martorii unef tensiuni maxi
me, ai unor crize și conflicte 
în diverse părți ale lumii, 
dublate de o cursă nestăvili
tă a înarmărilor. Aceste evo
luții, cu riscul lor inerent 
pentru viitorul intregii ome
niri, au provocat o profundă 
îngrijorare comunității mon
diale. Dar nu este suficientă 
îngrijorarea. Trebuie să se 
treacă de urgentă Ia oprirea 
avintului pe care l-a căpătat 
cursa inarmărilor, trebuie 
rupt cercul vicios al suspiciu
nii și ostilității care conduc 
la sporirea inarmărilor, iar 
acestea provoacă, la rindul 
lor. o și mai mare insecu
ritate.

STIRÎ-NOTECOMENTARII-STIRINOTECOMENTARIISTIRINOTECOMENTARII

Acțiuni împotriva 
cursei înarmărilor

WASHINGTON 27 (Ager
pres). — într-o alocuțiune 
rostită la Universitatea din 
Georgetown (S.U.A.), ministrul 
afacerilor externe al Austriei, 
Willibald Pahr, s-a pronunțat 
pentru continuarea procesului de 
destindere, subliniind că „nu 
există o alternativă rațională la 
o politică de slăbire a încordă
rii in mod constructiv și la sca
ră mondială care să se înteme
ieze pe un echilibru al forțelor". 
Vorbitorul s-a pronunțat în fa
voarea tratativelor de dezarma
re. „Noi — a declarat el — con
siderăm că destinderea își 
pierde credibilitatea dacă nu 
este însoțită de progrese palpa
bile în domeniul controlului 
înarmărilor și dezarmării". Mi
nistrul .austriac a subliniat că 
cel mai de seamă rezultat al 
procesului de destindere de pînă 
acum il constituie faptul că „Eu
ropa, care s-a aflat întotdeauna 
în centrul conflictelor armate, a 
trăit în ultimii 35 de ani în pace 
sau cel puțin fără război".

Olanda, — partid de 
mint — întrunit la 
adoptat o rezoluție, 
sint • condamnate 
N.A.T.O. privind instalarea de 
noi arme nucleare ‘ “
inclusiv în Olanda.

O altă rezoluție 
socialiștii olandezi 
lărgirea N.A.T.O.. prin eventua
la aderare a Spaniei, contravine 
eforturilor de pace și destinde
re în Europa.

guvern ă- 
Haga, a 
prin care 
planurile

în Europa,

adoptată de 
afirmă că

HAGA 27 (Agerpres). — Con
gresul Partidului Muncii

TINERII

In mai multe țări occidentale s-au desfășurat, recent, ample manifestații impotriva instalării 
noilor arme nucleare în Europa, la care au participat numeroși tineri. In grupajul fotografic 
secvențe de la asemenea demonstrații ce au avut loc in Marea Britanie, Grecia și Danemarca

BRUXELLES 27 (Agerpres). — 
Aproximativ două treimi din 
populația Belgiei se opun am
plasării de noi rachete nucleare 
americane pe teritoriul tării — 
indică un sondaj de opinie ale 
cărui rezultate au fost publicate 
marți în cotidianul flamand „De 
Standaard", citat de agenția 
France Presse.

Potrivit rezultatelor sondaju
lui, 65,9 la sută dintre persoa
nele chestionate s-au pronunțat 
împotriva amplasării de rachete 
nucleare americane pe teritoriul 
belgian, în timp ce numai 18,5 
la sută au fost pentru, iar 15,6 
la sută nu au exprimat nici o 
opinie.

Rezoluție a Comitetului 
politic special al Adunării 

Generale a O.N.U.
care condamnă săpăturile arheo
logice efectuate de Israel in 

partea arabă a Ierusalimului

0 cerință fundamentală ■ înlocuirea practicilor

NAȚIUNILE UNITE 27 (Ager
pres). — Comitetul politic spe
cial al Adunării Generale a 
O.N.U. (organism în care sint 
reprezentate toate statele mem
bre ale organizației) a adoptat 
o rezoluție care condamnă săpă
turile arheologice efectuate de 
Israel în partea arabă a Ierusa
limului. Documentul menționat 
a fost adoptat cu 101 voturi pen
tru — între care și cel al țării 
noastre, două voturi împotrivă 
(Israel și S.U.A.) și 23 de abți
neri.

Textul rezoluției transmis de 
agenția France Presse, apreciază 
că „săpăturile și transformările 
aduse peisajului și locurilor is
torice, culturale și religioase din 
Ierusalim reprezintă o violare 
flagrantă a principiilor de drept 
internațional și a dispozițiilor 
pertinente ale Convenției de la 
Geneva din 12 august 1949, pri
vind protecția persoanelor civile 
în timp de război". Se subliniază, 
de asemenea, că „aceste violări 
din partea Israelului constituie 
un grav obstacol în calea instau
rării .unei păci juste și globale 
în Orientul Mijlociu, precum și 
o amenințare la adresa păcii și 
securității internaționale".

neocoloniale cu relații echitabile, de conlucrare.
financiar internațional

Apel pentru intensificarea 
sprijinului acordat luptei 
de eliberare a popoarelor 

din Africa australă
ADDIS ABEBA 27 (Ager

pres). — Organizația Unității 
Africane a dat publicității un 
apel în care se cere tuturor 
popoarelor lumii să-și inten
sifice sprijinul acordat luptei 
pentru eliberare a popoare
lor din Africa australă. Do
cumentul difuzat la sediul 
Secretariatului general al 
O.U.A. din Addis Abeba cu 
prilejul zilei de solidaritate 
cu popoarele din Africa aus
trală exprimă încrederea în 
victoria forțelor de eliberare, 
în lichidarea definitivă a sis
temului de apartheid și de 
discriminare rasială.

NAȚIUNILE UNITE 27 (A- 
gerpres). — în discursul 
rostit cu prilejul deschiderii 
„Săptăminii de solidaritate 
cu poporul namibian și cu 
mișcarea sa de eliberare, 
S.W.A.P.O.“, secretarul gene
ral al O.N.U., Kurt Wald
heim, a subliniat că trebuie 
continuate eforturile pentru 
punerea in aplicare fără în
tîrziere a rezoluției 435. A- 
cest document trebuie să ră- 
mină baza pentru obținerea 
independenței Namibiei. El a 
adăugat că situația din teri
toriu a atins un punct critic 
și periculos, iar menținerea 
acesteia este de natură să 
pună în pericol pacea în re
giune. Este important ca sta
tele membre ale O.N.U. să 
acționeze pentru a fi depăși-t 
te obstacolele ce stau in calea' 
aplicării planului Națiunilor 
Unite.

Adoptarea de către Adunarea Națională 

a Franței a proiectului de lege privind

programul de naționalizări
comisie paritară mixtă, formată 
din deputați și senatori). Conți- 
nind 50 de articole, textul docu
mentului guvernamental are în 
vedere naționalizarea a cinci 
mari grupuri industriale, 36 de 
bănci șl două companii finan
ciare.

PARIS 27 (Agerpres). — Adu
narea Națională a Franței a 
adoptat, după două săptămîni de 
dezbateri, proiectul de lege pri
vind programul de naționalizări 
al guvernului prezidat de pre
mierul Pierre Mauroy — rela
tează agenția France Presse. In 
favoarea proiectului s-au pro
nunțat 332 deputați, iar împotri
va lui au votat 154. Pe parcursul 
dezbaterilor au fost examinate 
aproximativ 1 500 de amenda
mente, în contextul în care opo
ziția, care nu dispune decît de 
150 din cele 491 de locuri ale 
Adunării, a încercat să întîrzie 
cit mai mult adoptarea proiectu
lui, Această adoptare constituie 
prima rundă a „bătăliei națio
nalizărilor", proiectul urmînd a- 
cum să fie supus spre exami
nare Senatului. Se apreciază că 
adoptarea definitivă de către 
parlament nu va surveni înainte 
de luna ianuarie a anului viitor, 
în pofida procedurii de urgentă 
inițiate de guvern (potrivit a- 
cestei proceduri, se prevede ca 
proiectul să facă obiectul unei 
singure citiri în fata Senatului 
înainte de a fi examinat de o

• LA VIENA și în alte orașe 
austriece au avut loc luni ma
nifestări organizate cu prilejul 
Zilei naționale a Republicii Aus
tria. La 26 octombrie 1955 a fost 

‘ adoptată legea constituțională 
asupra neuti-alității 
a Austriei.

La manifestarea 
tării a luat parte . 
Rudolph Kirchschlăeger.

permanente

din capitala 
președintele

Omagierea 
lui George Enescu 
in R. P. Bulgaria

SOFIA 27 (Agerpres). — In 
cadrul manifestărilor prile
juite de centenarul nașterii 
lui George Enescu, organiza
te în R.P. Bulgaria de Uniu
nea compozitorilor, la Sofia 
s-a deschis o expoziție docu
mentară de fotografii dedica
tă muzicianului român și a 
fost organizat un simpozion 
de muzicologie.

Prof. Alexandar Raicev, 
vicepreședinte al Comitetu
lui pentru cultură și pre
ședinte al Uniunii compozi
torilor bulgari, a deschis lu
crările simpozionului printr-o 
expunere consacrată esteticii 
enesciene. Au vorbit apoi 
muzicologii Titus Moisescu, 
directorul Editurii muzicale 
din România, care a prezen
tat comunicarea „George 
Enescu — compozitorul" și 
prof. George Manoliu, care a 
vorbit despre „Estetica inter
pretativă enesciană".

Agravarea alarmantă a 
tuației economice internaționa
le. lipsa de progrese pe calea 
instaurării noii ordini economi
ce internaționale și. în general, 
înrăutățirea situației statelor 
în curs de dezvoltare în con
textul actualei crize economice 
mondiale au constituit prin
cipalele idei-fortă evidențiate 
in această toamnă de nenu
mărate ori in cadrul Organi
zației Națiunilor Unite. atît 
în cadrul Adunării Generale și 
al comitetelor sale specializate 
de lucru, cît si în cadrul reu
niunii anuale a instituțiilor sale 
financiare. Fondul Monetar 
Internațional (F.MI.) și Banca 
Internațională pentru Recon
strucție si Dezvoltare (B.I.R.D.) 
desfășurată la sfirșitul lunii 
septembrie si începutul lunii 
octombrie. în cadrul Comite
tului pentru problemele econo
mice și financiare al Adunării 
Generale a O.N.U., numeroși 
reprezentanți ai statelor lumii 
insistă cu o imensă majoritate 
pentru găsirea unor măsuri ur
gente care să pună stăvilar ac
tualelor practici neocolonialis- 
te în relațiile economice si fi
nanciare internaționale.

In ciuda manifestării puter
nice a voinței marii majorități 
a popoarelor de a reașeza re
lațiile economice internaționa
le Pe baze juste si corespunză
toare realităților existente as
tăzi în lume, a necesității o- 
biective de a găsi modalități
le practice pentru a eradica 
subdezvoltarea si a evita adîn- 
cirea decalajelor care separă 
astăzi statele dezvoltate de cele 
în curs de dezvoltare, tarile 
capitaliste dezvoltate nu au dat 
dovadă de a fi doritoare în 
mod real să contribuie la solu
tionarea justă a marilor pro
bleme economice ale lumii con
temporane.

Cea de-a 36-a sesiune anuală 
a F.M.I.-B.I.R.D., care s-a tinut 
la Washington cu participarea 
unui număr mare, de peste 
10 000 reprezentanți oficiali ai 
celor peste 140 state membre 
ale celor două organisme spe
cializate ale O.N.U. și ai cercu
rilor bancare internaționale a 
prilejuit formularea unor cri
tici aspre din partea majorită
ții covîrșitoare a participanti
lor la adresa politicilor dobîn
zilor exagerat de ridicate pe 
care le promovează, în primul 
rind. Statele Unite ale Ame- 
ricii. critici care nu au venit 
numai din partea reprezentan
ților țărilor în curs de dezvol
tare. care au cel mai mult de 
suferit de pe urma scumpirii 
creditului internațional, ci și 
din partea reprezentanților 
multor state capitaliste dez
voltate. Critici severe la adre
sa unei politici de menținere a 
nivelului exagerat de ridicat al 
dobînzilor sînt. de asemenea, 
extrem de numeroase în aceas
tă perioadă în revistele de spe-

cialitate de dincolo si de din
coace de Atlantic.

Bursele de valori reacțio
nează cu „nervozitate" la con
tinuarea politicii de dobinzi ri
dicate artificial, iar așa cum 
arăta revista Newsweek „simp- 
tomele insatisfacției Wall Stre- 
et-ului sînt clare : rata dobîn- 
zii, ajustată in raport cu in
flația, se află la nivelul cel mai 
ridicat de. la Marea Depresiune 
(marea criză economică mon
dială din 1929—1933, n.a.) în
coace. piața pe termen lung a 
obligațiunilor este aproape de 
dezastru. în timp ce piața ac
țiunilor este în declin. Cauzele 
pentru actuala dezordine sint 
clare. Așa cum le vede Wall 
Street-ul (cartierul financiar al 
New York-ului. n.a.), politici
le monetare si cele fiscale se 
bat cap în cap. exercitînd o 
puternică presiune asupra eco
nomiei".

Dacă politicile economice ale 
Administrației americane pe 
plan intern sînt corespunză
toare sau nu. este, desigur, 
treaba americanilor înșiși. Nu
mai că. așa cum se știe, aceste 
politici se propagă prin meca
nismele actualului sistem fi
nanciar si de credit interna
tional în întreaga țesătură a 
relațiilor economice internațio
nale, afectînd practic toate sta
tele lumii. Politica dobînzilor 
ridicate împiedică economia 
americană să-și reia cursul 
ascendent după perioada de 
stagnare și încetinire a creș
terii economice. Aceeași po
litică a dobinzilor exagerat de 
ridicate contribuie la menține
rea întregii economii mondiale 
într-o conjunctură nesatisfă
cătoare. cu consecințe nefaste 
asupra utilizării capacităților 
de producție și a forței de 
muncă. După ce la jumătatea 
anului, speranța ca înviorarea 
economică în țările capitaliste 
dezvoltate să se petreacă în a 
doua parte a anului a trebuit 
să fie amînată — ca urmare 
a caracterului de frînă pe care 
îl exercită menținerea la nivel 
extrem de ridicat a dobînzilor 
— acum, singurul lucru care se 
poate spune este că această po
litică amînă. din nou, poate 
pînă în 1982. reluarea cursului 
ascendent al creșterii econo
mice în țările capitaliste dez
voltate. Menținerea si adînci- 
rea recesiunii în țările capita
liste dezvoltate influențează în 

.sens nefavorabil și situația din 
țările în curs de dezvoltare, 
întrucît lîncezirea activității 
economice în țările dezvoltate 
cauzează în aceste țări o slabă 
cerere de produse primare și 
de alte produse care se im
portă din țările în curs de 
dezvoltare.

în aceste condiții, situația 
țărilor în curs de dezvoltare 
este serios afectată de tendin
ța de reducere a preturilor lor 
de export, in special de ma
terii prime si unele bunuri ma
nufacturate. în timp ce pre-

<

turile de Import, reflectînd 
presiunile inflaționiste din ță
rile capitaliste nu scad, 
minînd ridicate. Acesta 
mecanismul de producere 
deficitelor în creștere, 
merciale și de plăti, ale țărilor 
în curs de dezvoltare, care pen
tru a fi finanțate au implicat 
recurgerea în țările deficitare 
la creditul internațional. Or. 
nivelul ridicat, adesea de peste 
20 la sută, al dobînzilor, a dus 
la îndatorarea și mal mult a 
țărilor în curs de dezvoltare. 
Mai mult, obținerea de venituri 
valutare de către țările in curs 
de dezvoltare pentru acoperi
rea importurilor și serviciului 
datoriei — acesta din urmă for
mat din ratele de rambursare 
scadente și din dobînzi — a 
fost restricționată artificial și 
discriminatoriu de practicile 
protectioniste în ceea ce 
vește accesul produselor 
portate de aceste țări pe 
tele țărilor capitaliste.

Tocmai aceste realități 
lumii contemporane au fost e- 
videntiate în mod pregnant la 
reuniunea anuală a F.M.I.- 
B.I.R.D. La încheierea lucrări
lor acestei sesiuni. Jacques 
Larosiere. directorul general al 
F.M.I.. a arătat că s-a desprins 
un consens cu privire la nece
sitatea de a aplica politici fer
me în ceea ce privește ajus
tarea economiilor natipnale la 
condițiile economice interna
ționale, atît în țările dezvolta- - 
te. cit și în cele în curs de 
dezvoltare. El releva că. pro
blemele globale orivind Infla
ția cronică, dobînzile ridicate și 
șomajul sînt atît de profunde 
încît. timp îndelungat, va fi 
necesar ca țările să aplice po
litici de austeritate, 
aluzie la politica 
scumpi" în S.U.A.. el 
că : „accentul care se 
supra politicilor monetare este 
fără îndoială excesiv. Pentru 
a fi eficientă, politica moneta
ră trebuie să fie sprijinită de 
o politică fiscală coerentă și 
sănătoasă". Atît J. Larosiere, 
cît și A. W. Clausen, președin
tele B.I.R.D.. -au atras atenția 
asupra situației dificile a țări
lor sărace, cape trebuie să facă 
fată reducerii ajutorului fi
nanciar sub motivația greută
ților economice interne actuale 
din țările capitaliste.

Desigur. Statele Unite au 
putut să constate la sesiunea 
comună F.JO.-B.I.R.D. opozi
ția partenerilor lor comerciali 
față de politica dobînzilor înal
te pe care o promovează în po
fida tuturor demersurilor a- 
cestor țări pentru reducerea ni
velului dobînzilor Ia dimensiuni 
rezonabile. justificate, din 
punct de vedere economic.

Nivelul dobînzilor va rămîne 
ridicat și In viitorul previzibil 
de un ai) sau doi ani. Așa cum 
arătau cotidianele International 
Herald Tribune și Times, cei 
mai multi analiști anticipează 
că rata dobînzilor va rămîne
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ridicată și în 1982, înregistrînd 
chiar un nivel mai ridicat decît 
cel anticipat oină de curind. 
Lester C. Thurow de Ia revista 
Newsweek dezvăluia recent că, 
dacă dobînda rămîne la nivelul 
actual, timp de un an sau mai 
mult, așa cum se pare, aceasta 
va duce la falimentul unei serii 
de industrii americane, iar Mil
ton Friedman, laureatul pre
miului Nobel pentru economie 
și. într-un anumit sens, șeful 
scolii monetariste, care a in
spirat într-o anumită măsură 
politica economică a actualei 
Administrații americane, arăta 
că deficitele bugetare viitoare 
mai mari și inflația mai ridi
cată vor conduce investitorii la 
a anticipa in anii viitori do- 
bînzî mai ridicate. Or, reduce
rea propusă,a impozitelor plus 
creșterea cheltuielilor militare 
vor duce la deficite bugetare 
mai ridicate. Este un lucru ușor 
de înțeles si nu trebuie ca ci
neva să fie în mod necesar 
economist specializat în eco
nomia mondială pentru a ve
dea cum dobînzile ridicate care 
vor să „vindece" de inflație o 
economie care cheltuiește în 
scopuri militare în mod exa
gerat constituie o falsă retetă 
pentru readucerea economiei pe 
calea cea bună. Este, mai cu- 
rînd. evident câ pentru redu
cerea inflației ar trebui reduse 
cheltuielile bugetare cu înar
marea.

Nu este intîmplător faptul că 
tocmai tara noastră, care în ul
timii ani a redus cheltuielile 
sale militare, a cerut cu fermi
tate în cadrul Adunării Gene
rale a O.N.U. și în sesiunea 
anuală F.M.I.-B.I.R.D. să se 
ajungă la o înțelegere inter
națională pentru reducerea la 
nivele rezonabile. justificate 
economic, de cel mult 8 la sută, 
a dobînzilor. In timn ce la nu
mai citeva zile după sesiunea 
anuală F.M.I.-B.I.R.D.. tarile 
capitaliste dezvoltate au hotărît 
în cadrul O.C.D.E. înăsprirea 
condițiilor de acordare a credi
telor pentru tarile în curs de 
dezvoltare necesare achizițio
nării bunurilor industriale, ni
velul dobinzilor pentru credite
le de export pentru țările în 
curs de dezvoltare urmind a 
fi majorațe cu 2,0—2.5 puncte 
procentuale fată de nivelul ac
tual de 7,5—8.5 la sută, tara 
noastră a oronus si susține ca 
pentru țările în curs de dezvol
tare nivelul maxim al dobînzi
lor să fie de 5 la sută. Numai 
în acest fel creditul internatio
nal poate constitui un instru
ment puternic pentru dezvol
tarea producției materiale si 
dezvoltarea relatiiloj economi- 
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actualei 

a O.N.U.,

ce internaționale. în 
privință, trebuie să se 
legătură strînsă între 
pentru o nouă ordine 
mică internațională si 
pentru dezarmare. . De 
așa cum s-a pronunțat 
noastră si în cadrul 
Adunări Generale 
angajarea fără întîrziere in 
cadrul O.N.U. a negocierilor 
globale în scopul adoptării u- 
nor măsuri ferme pentru însă
nătoșirea economiei mondiale și 
spriiinirea efectivă a țărilor 
în curs de dezvoltare trebuie 
să constituie un obiectiv major 
al actualei sesiuni.

Dr. AUREL GHIBUȚIU

PE SCURT

Demisia 
președintelui Finlandei

HELSINKI 27 (Agerpres). — 
Președintele Finlandei, Urho 
Kekkonen, in vîrstă de 81 de 
ani, a demisionat din magistra
tura supremă din motive de să
nătate, anunță un comunicat al 
guvernului finlandez dat publi
cității, marți, la Helsinki, și 
reluat de agențiile internaționale 
de preșă.

La încheierea unei reuniuni 
speciale a cabinetului, s-a pre
cizat că la 17 și 18 ianuarie 1982 
electoratul va fi chemat la urne 
pentru a-i alege, prin vot uni
versal, pe Cei 301’ „mari elec
tori", care, la rîndul lor, îl vor 
desemna pe viitorul șef al 
statului.

S-a anunțat, de ' asemenea, 
oiicial că actualul prim-minis
tru, Mauno Koivisto, va asigura 
interimatul președinției țării 
pină la 26 februarie anul viitor, 
cind va fi desemnat succesorul 
lui Urho Kekkonen.

Curs in amfiteatrul facultății de chimie de la Univers! 
tatea din Tartu

@ LA BUDAPESTA s-au des
fășurat lucrările ședințelor a 29-a 
a Consiliului Băncii Internațio
nale de Investiții (B.I.I.) 
54-a a Consiliului Băncii 
naționale de Colaborare 
nomică (B.I.C.E.) ale 
membre ale C.A.E.R.

Consiliul B.I.I. a examinat și 
soluționat probleme ale coope
rării dintre băncile din țările 
membre, adoptînd, totodată, ho- 
tărîri privind activitatea băncii 
pe anul 1982.

Consiliul B.I.C.E. a analizat 
stadiul îndeplinirii planului de 
credite al băncii, a precizat pla
nul de activitate pe anii 1982 și 
1983. a analizat o serie de pro
bleme privind perfecționarea în 
continuare a B.I.C.E.

Ședințele s-au desfășurat în- 
tr-o atmosferă de deplină înțe
legere și colaborare.

Conducătorii delegațiilor țări
lor membre în Consiliile ce
lor două bănci au .fost primiți 
de Gyorgy Lazăr, președintele 
Consiliului de Miniștri al R. P. 
Ungare.

și a 
Inter- 

Eco- 
țărilor

terale, posibilitățile extinderii 
acestora pe diverse planuri. De 
asemenea, au fost abordate as
pecte legate de situația interna
țională actuală, o atenție deo
sebită fiind acordată probleme
lor securității europene și înce
tării cursei înarmărilor.

• ADUNAREA CONSTITU
ANTA A TURCIEI, recent crea
tă de Consiliul Securității Na
ționale, l-a ales marți ca pre
ședinte al său pe Sădi Irmak, 
fost prim-ministru. Irmak are 77 
de ani și este de profesie medic. *

• PROIECTUL privind parti
ciparea unor țări din C.E.E. la 
forța de pace internațională din 
Sinai s-a aflat în centrul discu
țiilor de cooperare politică ale 
miniștrilor de externe 
zece", întruniți timp 
zile la Luxemburg.

Ministrul francez al 
externe, Claude Cheysson, 
pronunțat în favoarea unei par
ticipări comunitare la forța din 
Sinai, unde ar urma să fie tri
mise contingente 
cele patru țări 
invitate : Olanda, Italia, Franța 
și Marea Britanie.

ai „celor 
de două

relațiilor
s-a

reprezentind 
vest-europene

• UN AVION AMERICAN de 
recunoaștere de tip „SR-71" a 
pătruns, la 26 octombrie, in spa
țiul aerian al R.P.D. Coreene — 
anunță agenția ACTC, mențio- 
nind că de la 2 octombrie și 
pînă în prezent s-au Înregistrat 
11 asemenea acțiuni de spionaj. 
Agenția citată subliniază nece
sitatea ca Statele Unite să pună 
capăt acestor acte împotriva 
R.P.D. Coreene.

e LA KREMLIN au avut 
loc, marți, convorbiri între 
Leonid Brejnev. secretar generai 
al C.C. al P.C.U.S., președintele 
Prezidiului Sovietului Suprem al 
U.R.S.S., si Aii Abdallah Sa
leh, președintele R. A. Yemen.

CONVORBIRI 
VEST-GERMANO-UNGARE

Cancelarul R.F. Germania, 
Helmut Schmidt, a avut marți o 
primă rundă de convorbiri cu 
Gyorgy Lazăr, președintele Con
siliului de Miniștri al R.P. Un
gare, aflat într-o vizită oficială 
la Bonn. După cum informează 
agenția M.T.I., au fost examina
te probleme ale relațiilor bila-
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Motor original
Inventatorul Alexandr Presniakov, 

Moscova, a elaborat un original motor 
magneto-termic. capabil să convertească 
energia solară in energie mecanică. Modul Ș 
de acționare a motorului se bazează pe 
legile fizicii corpurilor solide, tar conver
sia energetică a căldurii în mișcare se 
înfăptuiește pe calea cea mai scurtă. 
Prin încălzire, în sistemul motor iau 
naștere forțe magnetice ne echilibrate, care 
îi pun in mișcare rotorul. După opinia 
inventatorului,, motorul solar ar putea fi 
folosit pe mijloacele de transport, pe un 
„heliocar" de exemplu.

Specialiștii sint de părere că, in viitor, 
nu este exclusă posibilitatea utilizării 
unui motor solar pentru exploatarea 
Lunii. Se știe că, de la o anumită înălțime 
deasupra scoarței lunare, temperaturile 
variază între limite foarte mari : de la 
plus 130 la minus 150 de grade Celsius. 
Puterea fluxului radiației solare pe metrul 
pătrat de suprafață selenară atinge apro
ximativ 1 370 Wați, considerabil mai mult 
decît pe Pămint. De aceea, se consideră 
că aici ar exista cele mai bune condiții 
pentru funcționarea motoarelor magneto- 
termice.

declarație a C.C. al 
Argentina dată pu

ia Buenos Aires 
că, in prezent.

Intr-o
P.C. din 
blicitătii 
se arată
in tară se impune adoptarea 
de măsuri ferme pentru ini
țierea efectivă a procesului 
de deschidere democratică in 
viața politică internă.Vedere din Singapore

• LA ACAPULCO. în Mexic, 
s-a deschis, in prezența a 2 500 
de apicultori din diferite țări ale 
lumii, cel de-al 28-lea Congres 
internațional de apicultura al., 
Apimondiei.

DECLARAȚIA C.C. AL P.C, 
DIN ARGENTINA

față de cea obișnuită, lat numărul apăsă
rilor pe clape este de patru ori mai mic 
față de cel de la mașinile de scris 
obișnuite.

Noua mașină de scris și stenografiat 
poate lucra in 16 limbi. tn afară de 
aceasta au fost puse la punct două va
riante pentru limba japoneză. Pentru a se 
asigura mașinii asemenea posibilități, cu 
ajutorul computerului s-au stabilit sta
tistic combinațiile de silabe cele mai frec-

prezent, radioastronomii au propus o me
todă care permite nu numai obținerea de 
date generale despre activitatea din timpul 
furtunilor, ci și stabilirea coordonatelor în 
cazul celor mai puternice descărcări 
electrice.

Cu motocicleta

de beate
vente în diferite limbi. La proiectul ma
șinii au lucrat ingineri, lingviști, steno
grafi, analiști și specialiști din alte ramuri 
ale științei.

Mașină de scris 
pentru 16 limbi

Specialiștii bulgari au realizat o mașină 
de scris de o construcție principial nouă. 
Ea dispune de un panou electronic cu 
clape, fără semne, pe care degetele le 
apasă ca și cind ar cinta la pian. Infor
mațiile se introduc in mașină nu pe 
litere, ci pe silabe, scrierea corectă asigu- 
rîndu-se cu ajutorul unui microprocesor. 
Viteza de lucru la noua mașină este triplă

Radioautografe 
ale fulgerelor

Descărcările electrice din timpul furtu
nilor pot fi recepționate pe orice unde. 
Dar, dacă vrem să cuprindem dintr-un 
punct de observare întreg globul pămân
tesc, receptorul trebuie să fie reglat pe o 
lungime de undă de aproximativ 30 000 
km. Radiația pe unde lungi se răspindește 
cu atenuări foarte slabe și este capabilă 
să înconjoare de citeva ori planeta noas
tră.

Posibilitatea unor oscilații electromag
netice globale a fost evidențiată încă la 
sfirșitul secolului trecut de savantul 
iugoslav Nikola Tesla. Primele calcule au 
fost efectuate în secolul nostru, prin anii 
'50, de savantul german W. Schumann. în

în jurul lumii
Vest-germanul Hans Tholstrup, în vîrstă 

de 36 de ani, a stabilit un nou record 
mondial, efectuind ocolul Pămîntului in 
28 de zile cu... motocicleta. El a parcurs 
distanța de aproximativ 24 000 km — bine
înțeles numai pe uscat — avind ca puncte 
de pornire și sosire orașul Miinchen. Cu 
acest prilej, el a îmbunătățit și recordul 
anterior stabilit cu același mijloc de trans
port pe ruta Londra—Sydney, „coborin- 
du-l“ de la 30 la 18 zile, informează 
agenția D.P.A. Tentativa sa a fost sub
venționată de cunoscuta firmă vest- 
germană „BMW", el conducînd o motoci
cletă de tipul „R-80 GIS".

Cursă pe... 1575 
de trepte

New York. O cursă neobișnuită
1 575 de trepte s-a desfășurat, recent, în. 
plin centrul marii metropole americanei 
Sportivii doritori de întrecere au urcat în 
goană cele 86 de etaje ale unui celebru 
zgîrie-nori, „Empire State Building". Cîș- 
tigătorul neobișnuitei curse — soldată na 
cu un premiu, ci cu un nou record — a 
fost un anume Pete Squire, care a urcat 
cele 1 575 de trepte în 10 minute și 59 de 
secunde.

pe...
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